

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ၊ လစဉ်အစီရင်ခံစာ

လက်ရှိအခြေအနေအကျဉ်းချုပ်

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလကုန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတွင်း၌ နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများကြောင့် ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းခံထားရသူနှင့် ထောင်ပြင်ပမှ တရားရင်ဆိုင်နေရသူ စုစုပေါင်း ၆၁၂ ဦးရှိသည်။ ထိုထဲမှ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား စုစုပေါင်း ၅၉ ဦး အကျဉ်းကျခြင်းခံနေရပြီး တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၁၈၁ ဦးသည် ထောင်တွင်းမှနေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရကာ ၃၇၂ ဦးသည် ထောင်ပြင်ပမှနေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရသည်။



ဓာတ်ပုံ- Frontier Myanmar
၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ



Assistance Association for Political Prisoners (Burma)

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)

E-mail: info@aappb.org, info.aappburma@gmail.com Website: www.aappb.org



[အင်္တာနက်ကျွမ်းကျင်မှု](#)



[တြစ်တီစာမ်ကုံးစွာ](#)



[လူမီးကြနုရကွမ်းကုံးစွာ](#)

မာတိကာ

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ	2
ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ	3
ထိန်းသိမ်းခံရခြင်းများ	4
ပျောက်ဆုံးသွားခြင်းများ.....	5
တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ	5
တရားရင်ဆိုင်ရခြင်းများ	7
ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ	8
ထောင်တွင်းအခြေအနေများ	9
ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ.....	9
နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ်တားမြစ်ခြင်းများနှင့်၊ ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ.....	11
လယ်ယာမြေအငြင်းပွားမှုများ	20
ဥပဒေပြုရေးနှင့်မူဝါဒဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုများ	22
အရေးပါသည့် ဆက်စပ်သတင်းများဖတ်ရန် Links.....	23

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ

► **ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ**

ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်မှ တောင်သူ သုံးဦးကို ဖမ်းဆီး

ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ ၄၄၇ ဖြင့် တရားရင်ဆိုင် နေကြ ရသော ကယားပြည်နယ်၊ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်၊ ဒေါဆိုရှေ့ ကျေးရွာမှ တောင်သူ ၁၅ ဦးအနက်မှ သုံးဦးကို ပြည်သူ့ပိုင် ပစ္စည်းကာကွယ်ရေး အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆(၁) ဖြင့် အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်နေ့၌ ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး လျှင်ကော် အကျဉ်းထောင်သို့ ပို့ဆောင်ခဲ့သည်ဟု ကရင်နီပြည် တောင်သူလယ်သမားသမဂ္ဂဥက္ကဋ္ဌ ခူးတူရယ်မှ ပြောကြား ခဲ့သည်။ ထိုတောင်သူ သုံးဦးမှာ ညားမာ၊ ခူးရီနှင့် စော်ရယ် တို့ဖြစ်သည်။ ဩဂုတ်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် တရားရုံး၌ ပုဒ်မ ၄၄၇ ဖြင့် တရားရင်ဆိုင်နေကြရသော ဒေါဆိုရှေ့ကျေးရွာမှ တောင်သူ ၁၅ ဦးအနက်မှ တောင်သူ ခြောက်ဦးကို အမြောက်တပ်ရင်းအမှတ် ၃၆၀ မှ ပြည်သူ့ပိုင် ပစ္စည်းကာကွယ်ရေးအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ (၁) ဖြင့် ထပ်မံတရားစွဲဆို ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

မြေပုံမြို့နယ်တွင် အရပ်သားနှစ်ဦးကို တပ်မတော်မှ စစ်ဆေးရန် ခေါ်ယူ

အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့နယ်၊ ယိုးဆွန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ချောင်းကြီးကျေးရွာ မှ ဦးထွန်းမြင့်နှင့် ကိုနိုင်လင်းတို့ကို စစ်ဆေးမေးမြန်းရန်ရှိသည်ဟုဆိုကာ ခေါ်ယူသွားခဲ့သည်။ မင်းပြားမြို့နယ်၊ ကမ်းနီကျေးရွာရှိ တပ်မတော် လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း၊ တိုင်းဗဟို (၉)သို့ ခေါ်ယူ သွား ကြောင်း ချောင်းကြီးကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်ဆန်း မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ အဆိုပါကျေးရွာရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် နှစ်ရက်ကြာ တည်းခို နေထိုင်ခဲ့ပြီးနောက် ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို ခေါ်ယူသွားခြင်း ဖြစ်သည်။ အသက်(၅၁)နှစ်အရွယ်ရှိ ဦးထွန်းမြင့်သည် စားသောက်ဆိုင်ပိုင်ရှင် တစ်ဦးဖြစ်ပြီး အသက် (၂၉)နှစ် အရွယ်ရှိ ကိုနိုင်လင်းသည် ကျောင်း ကြို/ပို့ကားမောင်းသည့် ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးဖြစ်သည်။

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွင် မြေစာရင်းဝန်ထမ်းတစ်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံရ

အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်နေ့ ည (၁၂) နာရီအချိန်ခန့်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ဘူးသီးတောင်မြို့မရဲစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ နှင့် စစ်ဘက်ရေးရာလုံခြုံရေးအဖွဲ့(စရဖ) တို့မှ ဘူးသီး တောင်မြို့မှ မြေစာရင်းဝန်ထမ်းတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးမောင်လှသိန်းကို စစ်ဆေးရန်ရှိသည်ဟုဆိုကာ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားကြောင်း မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြား ခဲ့သည်။ ၎င်း၏အစ်ကိုဖြစ်သူ ဦးမောင်ရွှေသိန်းမှ မည်သည့် ကိစ္စကြောင့် စစ်ဆေးရန် ခေါ်ဆောင်သွားခြင်း ဖြစ်သည်ကို ရဲတပ်ဖွဲ့မှ အတိအကျ ပြောကြားခြင်း မရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ စစ်ဆေးခြင်းခံနေရသူသည် မြေစာရင်း တွင် လုပ်သက် (၂၀)ခန့်အကြာ လုပ်ကိုင်နေသည့် ဝန်ထမ်းတစ်ဦးဖြစ်ပြီး မြေတိုင်းအဆင့် (၄) ဖြစ်ကြောင်း ဦးမောင်ရွှေသိန်းမှ ဆိုသည်။

ဗုံးပေါက်ကွဲမှုသံသယဖြင့် မောင်တောတွင် ကိုရင်ဝတ်နေသူ တစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်

အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်၊ မကျည်းချောင်းရဲစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် များမှ မောင်တောမြို့၊ သုံးမိုင်ပရဟိတ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းတွင် ကိုရင်ဝတ်နေသည့် ရှင်ပညာ (လူအမည် မောင်စိုးသန်း)ကို လူဝတ်လဲ၍ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင် သွားခဲ့သည်။ ဩဂုတ်လအတွင်း၌ မောင်တောမြို့နယ်၊ ရွှေရင်အေးကျေးရွာအနီးတွင် ငါးမျှားနေစဉ် ဗုံးပေါက်ကွဲမှု တစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၎င်းဗုံးပေါက်ကွဲမှုသံသယဖြင့် စစ်ဘက် ရေးရာ လုံခြုံရေးအဖွဲ့(စရဖ) မှ ၎င်းအား ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ထို့နောက် စရဖမှတစ်ဆင့် ၎င်းအား ဘူးသီးတောင်ထောင် အချုပ်သို့ ပို့ဆောင်ခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် မောင်တောခရိုင်တရားရုံးမှ ချုပ်ရမန် မရှိသည့်အတွက် ၎င်းအား လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း မောင်စိုးသန်းသည် မကျည်းချောင်း ရဲစခန်းသို့ ခေါ်ဆောင်သွားခြင်းခံခဲ့ရပြီး ထို၌ ထပ်မံ၍ ရှစ်ရက်ကြာ ချုပ်နှောင်ထားခြင်း ခံခဲ့ရသည်။ ရှစ်ရက် မြောက်သည့်နေ့တွင် ၎င်းအား ပြန်လည်ရုံးထုတ်ခဲ့ပြီး တရားသူကြီး မရှိသည့်အတွက် ရုံးထုတ်လာသည့် နေ့တွင်ပင် အာမခံဖြင့် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ထို့နောက် ၎င်းသည် သုံးမိုင်ပရဟိတ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းတွင် ကိုရင်ဝတ်နေစဉ် ပြန်လည် ဖမ်းဆီး ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ရေဘုတ်ကျေးရွာမှ ရွာသား ၁၃ ဦးကို ဖမ်းဆီး

အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော် စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရေသေ့တောင်မြို့နယ်၊ ရေဘုတ်ကျေးရွာမှ ရွာသား ၁၃ ဦးကို ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင် သွားခဲ့သည်။ ထိုနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရွာသား ၁၀ ဦးဖြစ်သော

ဦးမောင်လှကျော်၊ ဦးရွှေသာထွန်း၊ ဦးထွန်းအေးမောင်၊ ဦးလှသာအောင်၊ ဦးကျော်မောင်၊ ကိုမျိုးဇော်ဝင်း၊ ကိုမောင်မောင် (စိတ်ကျန်းမာရေးမကောင်းသူ)၊ ကိုသာစိန်ထွန်း၊ ကိုနီချေမောင်နှင့် မောင်ဝေသိန်းတို့ကို ဖမ်းဆီးခဲ့ကာ နေ့လည်ပိုင်းတွင် ရွာသား သုံးဦးကို ထပ်မံ၍ ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ထိုတပ်မတော်စစ်ကြောင်းသည် ရေဘုတ်ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ညအိပ်ရပ်နားခဲ့ကာ နောက်တစ်နေ့ တွင် ထိုရွာသား ၁၃ ဦးကို ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွား ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပထမဆုံး ဖမ်းဆီး ခဲ့သူများကို လမ်းပြ အဖြစ် ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိအချိန်ထိ လွတ်မြောက်လာခြင်း မရှိသေး သည့်အတွက် ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင် များ စိုးရိမ်နေကြသည်။

ရသေ့တောင်မြို့နယ်မှ ရွာသား ၁၉ ဦးကို တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးဟု ဒေသခံများပြောကြား

အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်နေ့နှင့် အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တို့တွင် တပ်မတော်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင် မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ သုံးရွာမှ ရွာသား ၁၉ ဦးကို ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ ကျောက်တန်းကျေးရွာမှ ရွာသား နှစ်ဦး၊ ကျောက်ရံကျေးရွာ မှ ရွာသား နှစ်ဦးနှင့် ရေဘုတ်ကျေးရွာမှ ရွာသား ၁၅ ဦးတို့ကို တပ်မတော်မှ ခေါ်ဆောင်သွားသည်ဟု အမည် မဖော်လိုသည့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတစ်ဦးမှ ပြောကြား ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်း၌ တပ်မတော်မှ ကျောက်တန်းကျေးရွာနှင့် ရေဘုတ်ကြား ကျေးရွာကြားကို ရဟတ်ယာဉ် နှစ်စီးဖြင့် လာရောက် ဗုံးကြဲတိုက်ခတ်ခြင်းကြောင့် ကျေးရွာသား လေးဦး ပျောက်ဆုံးနေပြီး ကျွဲ၊ နွား အကောင်ရေ ၄၀ ခန့် သေဆုံးခဲ့သည်ဟု ကျောက်တန်းကျေးရွာနေ ဦးမောင်အေးဖြူမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ရွှေနဒီ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်ကို ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးပြီး နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဆီ လွှဲပြောင်း

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွင် ရွှေနဒီ ရုပ်ပြေး ရေယာဉ်ပေါ်မှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တချို့၊ တပ်မတော်သားတချို့ နှင့် အရပ်သားများကို ရက္ခိုင့်တပ်တော်(AA)မှ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပြီးနောက် ထိုဖြစ်ရပ်နှင့်ဆက်နွယ်မှု သံသယဖြင့် ဘူးသီးတောင်မြို့မရဲစခန်းမှ ရွှေနဒီ ရေယာဉ် ပိုင်ရှင် ဦးရွှေသန်းနှင့် ရေယာဉ်လုပ်သားများ အပါအဝင် စုစုပေါင်း တာဝန်ရှိသူ ခုနစ်ဦးကို အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးစစ်ဆေး ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ ခုနစ်ဦးကို ဘူးသီးတောင်မြို့မစခန်း၌ သုံးရက်ကြာစစ်ဆေးခဲ့ပြီး

နောက် အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ဘူးသီးတောင် မြို့နယ် တရားရုံး၌ ရုံးထုတ် ရမန်ယူခဲ့ သည်။ ထို့နောက် ၎င်းတို့ကို အောင်မင်္ဂလာ နယ်ခြားစောင့်စခန်း၌ ဆက်လက် စစ်ဆေးရန် အောင်မင်္ဂလာ နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ လွှဲပြောင်း ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ ရေယာဉ်တာဝန်ရှိသူ များကို ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် စေတီပြင် နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ အမှုဖွင့်ထားခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့မှ စစ်ဆေးရန်အတွက် ခေါ်ဆောင်သွားခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရခိုင်ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီး ကြည်လင်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

► ထိန်းသိမ်းခံရခြင်းများ

အိုးထိန်းကျေးရွာဆရာတော်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ယဉ်မောင်းတို့အား ဖမ်းဆီးထားသည်မှာ ဆယ်ရက်ကျော်ပြီ ဖြစ်သော်လည်း အဆက်အသွယ်မရ၍ တွေ့ခွင့်ပေးရန် မိသားစုဝင်များတောင်းဆို

အိုးထိန်းကျေးရွာဆရာတော်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ယဉ်မောင်းတို့အား ဖမ်းဆီးထားသည်မှာ ဆယ်ရက်ကျော် ပြီ ဖြစ်သော်လည်း အဆက်အသွယ်မရ၍ တွေ့ခွင့်ပေးရန် မိသားစုဝင်များမှ တောင်းဆိုလျက်ရှိသည်။ ဖမ်းဆီးခြင်း ခံခဲ့ရသည့်နေ့မှ စ၍ တစ်စုံတစ်ရာ သတင်းလည်းမရ၊ တွေ့ခွင့်လည်းမရရှိကြောင်း၊ မည်သည့်နေရာသို့ ရောက်ရှိ နေသည်၊ မည်သည့်နေရာတွင် ဖမ်းဆီးထားသည်၊ မည်သည့်အတွက်ကြောင့် မည်သည့်အနေအထားမျိုးနှင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသည်ကို မသိရှိရ၍ မိသားစုဝင်များမှ လွန်စွာစိုးရိမ် ဝမ်းနည်းနေကြကြောင်း ဖမ်းဆီးခြင်း ခံထားရသူများ၏ မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ အိုးထိန်းကျေးရွာမှ ကျောင်းထိုင် ဆရာတော်၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝေစိုးထွန်းနှင့် ယာဉ်မောင်း ဦးမြင့်မောင်တို့ကို ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည်။

► ပျောက်ဆုံးသွားခြင်းများ

ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် ရွာသား သုံးဦး ထပ်မံပျောက်ဆုံးနေ

စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့၌ ချင်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ ပလက်ဝမြို့နယ်၊ လေးမြို့မြစ်ဒေသ၊ မောင်ကျေးရွာမှ ရွာသား သုံးဦးသည် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့ သို့ စားနပ်ရိက္ခာများဝယ်ယူပြီးအပြန် လမ်းခုလတ် တစ်နေရာတွင် ပျောက်ဆုံးသွား ခဲ့သည်။ ပျောက်ဆုံးသွား သည့် မောင်ကျေးရွာသားသုံးဦးမှာ ဦးလှခိုင်၊ ဦးမောင်မောင်ဖေ၊ ဦးမောင်ပူးဆယ်(ခ) မောင်စော

တို့ဖြစ်ကြပြီး ၎င်းတို့မှာ တောင်ယာလုပ်ကိုင်သူ များဖြစ်ကြသည်။

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်မှ ရွာသား ခုနှစ်ဦးပျောက်ဆုံး

အောက်တိုဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်နှင့် ရက်ခွဲတပ်မတော်(AA)တို့ကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် နေရပ် စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးခဲ့ကြသော ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ သရက်ပြင်ကျေးရွာမှ ရွာသားများ အနက် ရွာသား ခုနှစ်ဦး ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သည်။ ထို ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သော ရွာသား ခုနှစ်ဦးမှာ သက်ကြီး ရွယ်အို အမျိုးသမီး တစ်ဦး၊ ကလေး သုံးဦးနှင့် အမျိုးသား သုံးဦးတို့ ဖြစ်ကြသည်။

မြေပုံမြို့နယ်မှ ညီအစ်ကိုနှစ်ဦး ပျောက်ဆုံး

အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့နယ်၊ ရွာသာယာကျေးရွာမှ ညီအစ်ကို နှစ်ဦးသည် ကျွဲသွားရှာစဉ် ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သည်။ ပျောက်ဆုံး သွားသည့် ညီအစ်ကိုနှစ်ဦး၏သတင်းကို ရှစ်ရက်ကြာ သည့်တိုင် အစအနတစ်ခုမျှ ရှာမတွေ့သေးကြောင်း မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ပျောက်ဆုံးသွားသည့် ညီအစ်ကိုနှစ်ဦးမှာ ကိုမောင်ဝင်းဌေး နှင့် ကိုမောင်ဌေးဝင်း တို့ ဖြစ်ကြသည်။

▶ တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

လက်ကိုင်စကားပြောစက် သုံးစွဲမှုဖြင့် သမ္မာကျမ်းစာ သင်တန်းကျောင်း တာဝန်ခံတစ်ဦးကို အမှုဖွင့်ထား

ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ အောက်မော်ဖောင်း ကျေးရွာရှိ အသက်သာသစ် သမ္မာကျမ်းစာ သင်တန်း ကျောင်းကို အစိုးရအာဏာပိုင်များမှ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ ပြီးနောက် လက်ကိုင်စကားပြောစက် တွေ့ရှိခဲ့သည့်အတွက် သင်တန်းကျောင်း ၏ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးမှူး ဆရာ Lahkye Seng Awng ကို ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၇ ဖြင့် အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရှိရသည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် စစ်ဘက်ရေးရာ လုံခြုံရေးအဖွဲ့(စရဖ) အပါအဝင် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး စုစုပေါင်း လူအင်အား ၂၀ ကျော်ခန့်မှ အဆိုပါ သင်တန်း ကျောင်းကို လာရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ သင်တန်းအတွင်း အသုံးပြုနေသည့် လက်ကိုင် စကားပြောစက် ငါးလုံးကို သိမ်းယူသွားသည်ဟု သင်တန်းကျောင်းတာဝန်ခံ Sara Seng Hpa မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ နယ်ထိန်း ဒုရဲအုပ် ညီညီလင်းမှ ဆရာ Lahkye Seng Awng

ကို တရားလိုပြုလုပ်ကာ အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရှိရ သည်။

ဒေါ်နော်အုန်းလှကို ဝန်းရံသူ သုံးဦး အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

ကရင့်အာဇာနည်နေ့ကျင်းပခဲ့သည့်အတွက် တရားစွဲဆိုခြင်း ခံထားရသော ဒေါ်နော်အုန်းလှကို ရုံးထုတ်ရာတွင် လာရောက်ဝန်းရံခဲ့သည့် အမျိုးသမီး သုံးဦးကို ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်း လှည့်လည်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်နေ့၌ အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသူ သုံးဦးသည် ဒီမိုကရေစီနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအမျိုးသမီးအဖွဲ့(DPW) မှ ဒေါ်စိန်ထွေး၊ မဇာခြည်လင်းနှင့် ကရင်အမျိုးသမီး အစည်းအရုံး (KWU) မှ နော်လားရှိုးထူးတို့ သုံးဦး တို့ဖြစ်ကြပြီး ၎င်းတို့သုံးဦးသည် ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ခြင်းအတွက် အမှုဖွင့်ခံခဲ့ကြရခြင်း ဖြစ် သည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မှ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲ ဦးဆောင်သူ နှစ်ဦးကို တရားစွဲဆို

အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် လေးမျက်နှာမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂) တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးသန်းမှ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲကို ဦးဆောင်သူနှစ်ဦးဖြစ်သော ဦးဝင်းကြည်နှင့် ဦးစိုးမြင့် တို့ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၀ ဖြင့် လေးမျက်နှာမြို့နယ် တရားရုံးတွင် တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ဦးဝင်းကြည်နှင့် ဦးစိုးသန်းတို့သည် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် မြေစာရင်းဌာနမှ တာဝန်ရှိ သူများအား ဦးဆောင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ခြင်းအတွက် ထိုကဲ့သို့ တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

လူမှုကွန်ရက်တွင်မဟုတ်မမှန် ပြောဆိုရေးသားသည်ဟု စွပ်စွဲကာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မှ အမှုဖွင့်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဝေါမြို့နယ် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ရီရီချိုသည် ဦးဆန်းလွင် အကောင့်ပိုင်ရှင်အား လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် မဟုတ်မမှန်ရေးသားခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲကာ ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဦးဆန်းလွင် အကောင့်ပိုင်ရှင်သည် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ရီရီချိုမှ ဝေ့ကြီးကျေးရွာသားများ ကို သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်မည်ဟု ခြိမ်းခြောက် ပြောဆိုခဲ့ ကြောင်းကို အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ရေးသား ခဲ့ခြင်းအတွက် အမှုဖွင့်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

ကလေးစစ်သားဟောင်း ကိုအောင်ကိုထွေး၏ အစ်မဖြစ်သူ အပါအဝင် သုံးဦးကို စွဲချက်တင်

အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်တရားရုံးမှ ကလေးစစ်သားဟောင်း ကိုအောင်ကိုထွေး၏ အစ်မဖြစ်သူ မနေဇာထွန်း အပါအဝင် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ သုံးဦးကို ရာသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(ခ)၊ ပုဒ်မ ၁၅၃ တို့ဖြင့် စွဲချက်တင်ခဲ့သည်။ မနေဇာထွန်းသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ကလေးစစ်သားဟောင်း ကိုအောင်ထွေးကို နိုင်ငံတော် အကြည်ညိုပျက်စေမှုဖြင့် စွဲချက်တင် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည့်နေ့၌ ရုန်းရင်းဆန်ခတ် ဖြစ်စေရန် အကြံဖြင့် မြို့နယ်တရားသူကြီးကို “နွားတရားသူကြီး” ဟု ခေါ်ဆို ရန်စခြင်း၊ နိုင်ငံတော် ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုကို ထိခိုက်စေရေး ကျူးလွန်လာစေချင်အောင် လှုံ့ဆော်မှုများရှိခြင်းအတွက်ကြောင့် ယခုကဲ့သို့ စွဲချက်တင်ရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ် တရားသူကြီးမှ တရားခွင့်အတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ကိုအောင်ကိုထွေး၏ ရုံးချိန်းများတွင် လာရောက် ဝန်းရံကြသူ ကိုမြင့်ဇော်နှင့် မခင်ချိုနိုင်တို့ နှစ်ဦးကိုလည်း အဆိုပါ ပုဒ်မများအပြင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ စာအုပ်အား ခြေထောက်ဖြင့် တက်နင်းသည်ဟုဆိုကာ နိုင်ငံတော် အထိမ်းအမှတ် တံဆိပ်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၇ ဖြင့် ထပ်မံ စွဲချက်တင်ခဲ့သည်။

AA စစ်ဦးစီးချုပ်၏ ညီမနှင့် ယောက်ဖတော်စပ်သူတို့ကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်

ရက္ခိန္ဒာတပ်မတော်(AA) စစ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် ထွန်းမြတ်နိုင်၏ ညီမဖြစ်သူ မမိုးနှင်းဖြူနှင့် ယောက်ဖတော်စပ်သူ ကိုကျော်နိုင်တို့ကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)(ခ)(ဂ) တို့ဖြင့် သတင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ တရားလိုပြုလုပ်၍ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့် ဖမ်းဆီးထားသည်။ အောက်တိုဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် သတင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရက္ခိန္ဒာတပ်မတော်(AA) စစ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် ထွန်းမြတ်နိုင်၏ ညီမဖြစ်သူ မမိုးနှင်းဖြူ၊ ယောက်ဖတော်စပ်သူ ကိုကျော်နိုင်နှင့် အသက်လေးနှစ်အရွယ် သမီးဖြစ်သူတို့ကို ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ မမိုးနှင်းဖြူသည် ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ချင်းမိုင်မြို့ကို အလည်သွားပြီး ပြန်လာသည့် ၎င်း၏ခင်ပွန်း ကိုကျော်နိုင်နှင့်သမီးကို လေဆိပ်တွင် သွားကြိုသည့် အချိန်၌ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်ဟု မိသားစုဝင် တစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ညအချိန်တွင် မမိုးနှင်းဖြူနှင့်သမီးဖြစ်သူတို့ကို ၎င်းတို့

နေထိုင်သည့်ရပ်ကွက်ဆီသို့ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် အစောင့်အရှောက်နှင့် ခေါ်လာခဲ့ပြီး ကလေးကို ရပ်ကွက်လူကြီးများမှ တစ်ဆင့် ဆွေမျိုးများထံ အပ်ထားခဲ့သည်။ ထို့နောက်တွင် မမိုးနှင်းဖြူကို ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။

ရွှေတောင်မြို့နယ်တွင် အမှတ် ၅၀၉ အမြောက်တပ်မှ တောင်သူများကို အမှုဖွင့်

အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် အမှတ် ၅၀၉ အမြောက်တပ်မှ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေတောင်မြို့နယ်၊ ဝါးတော၊ ဇယ်မ၊ မဲတော၊ ထန်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စုများ၌ နေထိုင်ကြသည့် တောင်သူ ၁၀ ဦးကို နိုင်ငံသားများ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ လွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလုံခြုံမှုကို အကာအကွယ်ပေးရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ရွှေတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ တောင်သူ ၄၀၀၀ ကျော်ကို စက်တင်ဘာလ နောက်ဆုံး ထားပြီး ဖယ်ရှားပေးရန် စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် အမှတ် ၅၀၉ အမြောက်တပ်မှ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ကြေညာချက်ကို မလိုက်နာလျှင် ဥပဒေအတိုင်း အရေးယူမည် ဟုလည်း ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ရွှေတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြေဧက ၈၀၀၀ ကျော်ကို ၁၉၉၀ အလွန် နဝတ အစိုးရလက်ထက် ကတည်းက အထက်ဋ္ဌာန များ၏ ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် သိမ်းယူထားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ထိုတောင်ယာများနှင့် ပတ်သက်၍ လက်ရှိတွင် လျော်ကြေးနစ်နာကြေး တစ်စုံတစ်ရာ ရရှိခြင်းမရှိပါ။

► တရားရင်ဆိုင်ရခြင်းများ

AA နှင့်ဆက်နွယ်မှုသံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသည့် ဘုန်းကြီးနှစ်ပါးကို စွဲချက်မတင်မီ ပြန်လွှတ်ပေးသော်လည်း တစ်ပါးကို ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေဖြင့် ရမန်ယူ

အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေခရိုင်တရားရုံးမှ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က) ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသည့် မြောက်ဦးမြို့ ဂန္ဓမာတောင်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဦးဥဏ၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့ သီရိမဇ္ဈကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဦးသုဝဏတို့ကို စွဲချက်မတင်မီ ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဦးသုဝဏကို လိုင်စင်မရှိသည့်ကားကို မောင်းနှင်သည်ဟုဆိုကာ CID ရဲအုပ် ညီညီမှ ပို့ကုန် သွင်းကုန်ဥပဒေ ပုဒ်မ (၁၁) ဖြင့်

ဖမ်းဆီးကာ အောက်တိုဘာလ ၁၈ ရက်နေ့အထိ ရမန်ယူထားကြောင်း ရှေ့နေဦးသန်းထွန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် စစ်တွေခရိုင်တရားရုံးမှ အရပ်သားသုံးဦးကို အကြမ်း ဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၂(က) ဖြင့် စွဲချက်တင်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ဆရာတော် ဦးဉာဏ၊ ဦးသုဝဏ်နှင့် အရပ်သားသုံးဦးတို့ကို ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ကန်စောက်တောင်အနီးတွင် တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းဆရာတော် နှစ်ပါးနှင့် အရပ်သား သုံးဦးတို့ကို အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား အားပေးကူညီသည်ဟု ဆိုကာ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၂(က) ဖြင့် ကျောက်တော်မြို့နယ် (၅၃၉) တပ်ရင်းမှ ဗိုလ်မှူးရဲဇော်ထွန်း မှ တရားလိုလုပ်ပြုကာ တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စာရေးဆရာမာန်(တောင်လုံးပြန်)ကို မြိတ်မြို့နယ်တရားရုံးတွင် စစ်ဆေး

အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ တရားစွဲဆိုထားသည့် စာရေးဆရာ မာန် (တောင်လုံးပြန်)ကို မြိတ်မြို့နယ် တရားရုံး၌ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရုံးတင်စစ်ဆေးခဲ့သည်။ မေလ ၉ ရက်နေ့တွင် စာရေးဆရာမာန်သည် တနင်္သာရီတိုင်း၊ မြိတ်မြို့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေး လူထုဟောပြောပွဲ၌ ဟောပြောခဲ့သည်။ ထိုဟောပြောချက်များသည် တပ်မတော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိပါးစေသည်ဟု ယူဆပြီး ဇွန်လ ၄ ရက်နေ့တွင် ကမ်းရိုးတန်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ မြိတ်မြို့နယ် တရားရုံး၌ ဦးတိုက်လျှောက်ထားကာ တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စာရေးဆရာမာန်(တောင်လုံးပြန်)ကို ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀၀ ဖြင့် တရားစွဲဆိုထားပြီး မြိတ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ငွေဆယ်သိန်းကို လူ နှစ်ဦးနှင့်အတူ အာမခံပေးထားသည်။

ကျောက်တန်းရွာသားများအမှု စစ်ဆေးနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ကြန့်ကြာနေ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ ကျောက်တန်းရွာ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကျောက်တန်းရွာသားများကို ဖမ်းဆီးတရားစွဲဆို ထားသည်မှာ အချိန် ခြောက်လကျော် ကြာလာပြီဖြစ်သော်လည်း လက်ရှိအချိန်အထိ စစ်တွေခရိုင် တရားရုံးမှ စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် နစ်နာမှုများရှိသည်ဟု ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသူများ၏ မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုအမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ဆက်စပ်တရားခံများကို ရဲမှ စုံစမ်းနေသည့်အတွက် မူလက ဖမ်းဆီးတရားရင်ဆိုင်နေရသည့် ရွာသား ရှစ်ဦး၏ အမှုကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်၍ မရသေးခြင်းဖြစ်သည်

ဟု တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးစောလှိုင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ကျောက်တန်းအမှုဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ စစ်တွေခရိုင်တရားရုံးမှ ဖမ်းဝရမ်းထုတ်ထားသည့် ဆက်စပ်တရားခံ ၈၁ ဦးရှိနေပြီး ဆက်စပ်တရားခံ ၇၅ ဦးသည် ကျေးရွာအသီးသီးတွင် နေထိုင်ခြင်းမရှိခြင်းကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း ရဲမှ အကြောင်းပြန်ထားသည်။

► ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ဗိုလ်ကြီးဟောင်း ဦးနေမျိုးဇင်ကို ထောင် နှစ်နှစ် ချမှတ်

အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်း၊ ခင်ဦးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ဗိုလ်ကြီးဟောင်း ဦးနေမျိုးဇင်ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ်ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ မတ်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ခင်ဦးမြို့၌ ကျင်းပသည့် အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး ထောက်ခံပွဲတွင် ဦးနေမျိုးဇင် ဟောပြောခဲ့သည့် အကြောင်းအရာနှင့်ပတ်သက်ပြီး တပ်မတော်မှ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး ရဲထွဋ်ဝင်းမှ တပ်မတော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်စေသည်ဟုဆိုပြီး လွန်ခဲ့သည့် သုံးလခန့်က တရားရုံးသို့ ဦးတိုက်လျှောက်ထားကာ တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒေါ်နော်အုန်းလှနှင့် ကရင်လူငယ်နှစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက် ချမှတ်၊ ချုပ်ရက်ဖြင့် ပြန်လည်လွှတ်မြောက်

အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် ကျောက်တံတားမြို့နယ် တရားရုံးမှ ကရင်အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့ခြင်း အတွက် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့် ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၀ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသော ဒေါ်နော်အုန်းလှနှင့် ကရင် လူငယ်နှစ်ဦးဖြစ်ကြသည့် စောအဲလ်ဘတ်ချို၊ စသိန်းဇော်မင်းတို့ကို ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်စီ ချမှတ်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ချုပ်ရက်များကို ထုတ်နုတ်ခံစားခွင့်ပြုသဖြင့် ၎င်းတို့သုံးဦးသည် ထောင်ဒဏ် ချမှတ်သည့်နေ့တွင်ပင် ပြန်လည် လွှတ်မြောက်လာခဲ့သည်။

၎င်းတို့ကိုထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့မှုအပေါ် အမှုပြင်ဆင်ချက် အယူခံလျှောက်လဲချက်ကို ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း ခရိုင် တရားရုံးမှ ပလပ်လိုက်၍ တိုင်းတရားလွှတ်တော်သို့ ထပ်မံ၍ ပြင်ဆက်ချက် တင်သွင်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်နော်အုန်းလှမှ ပြောကြားခဲ့ သည်။

လက်ပံတောင်းတောင်ဒေသခံ ခုနှစ်ဦးကို ငွေဒဏ်များချမှတ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လက်ပံတောင်းတောင်ဒေသ၊ ဝက်မှေးရွာဟောင်းရှိ ဒေသခံ ခုနှစ်ဦးနှင့် ကြေးနီစီမံကိန်းမှ တရုတ်နိုင်ငံသား တစ်ဦးတို့အကြား အပြန်အလှန်တရားစွဲ ထားသည့်အမှုကို သုံးနှစ်ကျော်ကြာစစ်ဆေးခဲ့ပြီး နောက် အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ဆားလင်းကြီး မြို့နယ် တရားရုံးမှ အပြီးသတ် ငွေဒဏ် အမိန့်ချမှတ် ခဲ့သည်။ တရုတ်နိုင်ငံသား Mr. Yu Guo Li ကို ဒဏ်ငွေကျပ် တစ်သိန်း၊ ဒေသခံများဖြစ်ကြသည့် မသွဲ့သွဲ့ဝင်း၊ ကိုအောင်ဇော်ဦးနှင့် ကိုနိုင်မိုးတို့ကို ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၄၇၊ ပုဒ်မ ၃၂၃ နှစ်ခု အတွက် ဒဏ်ငွေသုံးသောင်းကျပ်စီ၊ ကိုသန်းဝင်း၊ ကိုလှဆန်း၊ ကိုမြင့်ဦး၊ ကိုမောင်မောင်ကြီးတို့ကို ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၄၇ နှင့် ပုဒ်မ ၄၂၇ ပုဒ်မ နှစ်ခုအတွက် ဒဏ်ငွေသုံးသောင်းကျပ်စီ ပေးဆောင်စေရန် အပြီးသတ် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လတွင် လက်ပံတောင်းတောင်ခြေ နတ်တောင်မှ ဒေသခံရွာသားများ ကိုးကွယ်သည့် နတ်စင်ထားရှိတဲ့နေရာ၌ ကုမ္ပဏီယာဉ်မောင်းမှ မြေစာ သွန်ချတဲ့အတွက် ဒေသခံများနှင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အပြန်အလှန် တရားစွဲဆိုခဲ့ကြသည်။

[ဒေါင်းတို့မျိုးဆက် သံချပ်အဖွဲ့ဝင် ငါးဦးကို အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်ချမှတ်](#)

အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် တရားရုံးမှ ဒေါင်းတို့မျိုးဆက် သံချပ်အဖွဲ့ဝင် ငါးဦးဖြစ်သော ကိုဇေယျာလွင်၊ ကိုပိုင်ရဲသူ၊ ကိုပိုင်ဖြိုးမင်း၊ မကေခိုင်ထွန်း နှင့် ကိုဇော်လင်းထွန်းတို့ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က) ဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ဒေါင်းတို့မျိုးဆက် သံချပ်အဖွဲ့သည် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ၌ သံချပ်ထိုး၍ သရုပ်ဖော် ဖျော်ဖြေ ခဲ့သည်။ ထို သံချပ်ထိုး သရုပ်ဖော်မှုများသည် တပ်မတော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်စေ သည်ဟုဆိုကာ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး သန်းထွန်းမြင့်မှ ၎င်းတို့ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က) ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

► **ထောင်တွင်းအခြေအနေများ**

[သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူများ ဆေးဝါးနှင့် အစားအသောက်များ လိုအပ်](#)

စစ်တွေအကျဉ်းထောင်တွင် သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးခံထားရပြီး အမှုရင်ဆိုင်နေရသူ (၁၀၀) ကျော်အနက် အများစုမှာ

မိသားစုဝင်များကိုယ်တိုင် စစ်ဘေးရှောင်စခန်းများမှ ဖြစ်နေ သောကြောင့် ထောင်ဝင်စာမရောက်နိုင်သည့်အတွက် ဆေးဝါးပစ္စည်း၊ အစားအသောက်နှင့် အသုံးအဆောင် အဝတ်အထည်များလိုအပ်နေသည်ဟု ၎င်းတို့ကို ကူညီပေး နေသည့် ကိုမေယုထွန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ တချို့ အမှုရင်ဆိုင်နေရသူများမှာ တုပ်ကွေးဖျားနာခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နေပြီး ထောင်တွင်း ဆရာဝန်မရှိသည့်အတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအားနည်းနေသည်ဟု ကိုမေယုထွန်းမှဆိုသည်။

[အကျဉ်းထောင်နှင့်ရဲဘက်စခန်းများတွင် အကျဉ်းသား ဦးရေကို ဝင်ဆံ့နိုင်သည်ထက်ပိုမိုလက်ခံနေရသည့်အတွက် ကူးစက်ရောဂါများ တစ်ဦးမှတစ်ဦးသို့ ကူးစက်နိုင်ခြေများနေ](#)

မြန်မာနိုင်ငံရှိ အကျဉ်းထောင်များနှင့် ရဲဘက်စခန်းများတွင် အကျဉ်းသားဦးရေကို ဝင်ဆံ့နိုင်သည်ထက် ပိုမိုလက်ခံ နေရသည့် အတွက် ကူးစက်ရောဂါများ တစ်ဦးမှ တစ်ဦးသို့ ကူးစက်နိုင်ခြေ များပြားနေကြောင်း အကျဉ်းထောင်များ အတွင်း လိုအပ်နေသည့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ထောက်ပံ့ကူညီနေသည့် 3 MDG အဖွဲ့အစည်း ထံမှ သိရှိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထိခိုက်အလွယ်ဆုံး၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများနှင့် အလှမ်းကွာဝေး နေသော သူများထဲတွင် အကျဉ်းသားများ လည်း ပါဝင်ကြောင်း၊ ထိုသူများအနေဖြင့် အချို့သော ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ဆေးဝါးကုသမှုများကို ရယူနိုင်ရန် အကန့်အသတ်များလည်း ရှိနေပြီး အကျဉ်းထောင်များနှင့် ရဲဘက်စခန်းများတွင် ကူးစက်ရောဂါများဖြစ်သော တီဘီ၊ အိပ်ချ်အိုင်ဗီ၊ အသည်းရောင် အသားဝါနှင့် ဝမ်းပျက် ဝမ်းလျှော ရောဂါများ တစ်ဦးမှတစ်ဦးသို့ ကူးစက်နိုင်ခြေ များပြားလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

[ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူ သွေးအန်ခြင်းကြောင့် ဆေးရုံသို့ လာရောက်ပြသ](#)

ရက္ခိဋ်တပ်မတော်(AA)နှင့်ဆက်နွယ်မှုရှိသည်ဟု စွပ်စွဲခြင်း ခံရကာ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်း ခံထားရသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ကျောင်းတောင်ရွာမှ ကိုစည်သူအောင် သည် သွေးထပ်အန်ခြင်းကြောင့် အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် စစ်တွေအကျဉ်းထောင် မှ စစ်တွေဆေးရုံသို့ လာရောက်ပြသခဲ့ရသည်။ ထိုသို့ပြသပြီးနောက် ညနေပိုင်း တွင် စစ်တွေအကျဉ်းထောင်သို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင် သွားခဲ့ပြီး အကျဉ်းထောင် ဆေးရုံ၌ ကုသနေသည်ဟု ၎င်း၏ မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ လက်ရှိအချိန်ထိ ကိုစည်သူအောင်သည် ရင်ဘက်အောင့်ကာ သွေးအန်

နေသေးသည့်အတွက် မိသားစုဝင်များ သည် ပြင်ပဆေးရုံ၌ အထူးကုဆရာဝန်များနှင့် ကုသခွင့်ရရှိရန် ထောင် အာဏာပိုင်များဆီ တောင်းဆိုသွားမည်ဟု ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးမောင်သောင်းအေးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ကိုစည်သူအောင် သည် စက်တင်ဘာလအတွင်းတွင်လည်း သွေးအန်ခြင်း ကြောင့် စစ်တွေဆေးရုံ၌ နှစ်ကြိမ်တိုင် တက်ရောက် ဤဆေးကုသမှုခံယူခဲ့ရသည်။

► ထောင်မှ လွတ်မြောက်မှုများ

မြေယာအငြင်းပွားမှုကြောင့် ထောင်ကျနေသော ကျောင်းဆရာမ တစ်ဦး အယူခံနိုင်၍ လွတ်မြောက်

ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့(မန္တလေး)မှ တရားလိုပြုလုပ်၍ တရား စွဲဆိုခဲ့ပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဟာအောင်မြေ မြို့နယ် တရားရုံးမှ ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော ကျောင်းဆရာမတစ်ဦးဖြစ်သူ မခိုင်ဇာဝင်းသည် ခရိုင် တရားရုံး၌ အယူခံနိုင်သဖြင့် အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်နေ့ တွင် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ၎င်းသည် အချုပ်ဖြင့် ကိုးလကြာ တရားရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီး ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ် ကျခံစေရန် မြို့နယ်တရားရုံးမှ ဆုံးဖြတ်အပြီး နှစ်လအကြာတွင် ခရိုင်တရားရုံးမှ အပြစ်မရှိကြောင်း ဆုံးဖြတ်၍ အယူခံကို အနိုင်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်း၏ ရှေ့နေဖြစ်သူ ဦးမျိုးမင်းဇော်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

၁၉၉၅ ခုနှစ်၌ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီမှ မန္တလေးမြို့၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ ချော်ဆိပ်ရပ်ရှိ ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းဘေးတွင်ရှိသော မြေများကို သိမ်းယူခဲ့သည်။ သိမ်းဆည်းခံတောင်သူများမှ အသုံးပြုခြင်းမရှိသော မြေပေါ်တွင် ဝင်ရောက်နေထိုင် သဖြင့် လွှဲပြောင်းရယူခဲ့သော မန္တလေးရေကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မြေယာအငြင်းပွားမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၀၁၈ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့ နံနက်တွင် ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့(မန္တလေး)မှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ တောင်သူများနှင့် အငြင်းပွားနေသော မြေပေါ်တွင် ခြံစည်းရိုးခတ်သဖြင့် တောင်သူမိသားစုနှင့် ပြဿနာ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ တောင်သူမိသားစုဝင် ခြောက်ဦးမှာ ကိုးလကြာ အချုပ်ဖြင့် တရားရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၆ ရက်နေ့တွင် မဟာအောင်မြေမြို့နယ် တရားရုံးမှ ပြစ်ဒဏ် အသီးသီး ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ် ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် ခရိုင်တရားရုံးတွင် အယူခံ ဆက်ဝင်ခဲ့ရာ အယူခံနိုင်သဖြင့် ၎င်းတို့ ခြောက်ဦးအနက်မှ ကျောင်းဆရာမဖြစ်သူ မခိုင်ဇာဝင်းသည် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

တရားစွဲဆိုခြင်းခံခဲ့ရသူများမှာ ဦးပေါက်စ၊ ဒေါ်ဌေးဌေး၊ ကိုအောင်ကျော်မိုး၊ ကိုမင်းမင်းခိုင်၊ မမြင့်မြင့်စန်းနှင့် ကျောင်းဆရာမဖြစ်သူ မခိုင်ဇာဝင်းတို့ဖြစ်ပြီး ရေကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ (မန္တလေး)မှ ဒုတိယရဲမှူးစိုးသန်းမှ တရားလို ပြုလုပ်ကာ တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါအမှုတွင် ကျန်ရှိနေသည့် မိသားစုဝင် ငါးဦးကိုမူ ခရိုင်တရားရုံးမှ မြို့နယ်ရုံး၏အမိန့်ကို ဆက်လက် အတည်ပြုခဲ့သည့်အတွက် တိုင်းတရားရုံးသို့ ထပ်မံအယူခံ ဝင်သွားမည်ဟု တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးမျိုးမင်းဇော်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

AA ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ခိုင်သူခ၏ ယောက်ဖအပါအဝင် သုံးဦးကို တရားရှင်လွှတ်ပေး

အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူခရိုင်တရားရုံးမှ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(က)၊ ၅၁(ဂ)ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်း ခံထား ရသော ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ခိုင်သူခ၏ယောက်ဖ အပါအဝင်သုံးဦးအား သက်သေအထောက်အထား ခိုင်လုံမှုမရှိသဖြင့် တရားရှင် လွှတ်ပေးရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ လွတ်မြောက်လာသူ သုံးဦးမှာ အမ်းမြို့နယ် အောင်သပြေကျေးရွာ (ခေါ်)ဓာတ်တော်ကျေးရွာမှ ခိုင်သူခ၏ ယောက်ဖ ဦးမောင်ဖြူသန်း၊ ဦးရဲဘော်သူနှင့် ဦးစံအောင်ကျော် တို့ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့သုံးဦးကို အောင်သပြေ(ခေါ်) ဓာတ်တော်ကျေးရွာ အနီးတွင် တပ်မတော်ယာဉ်တန်းတစ်ခု မိုင်းဆွဲခံရမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဇူလိုင်လ ၇ ရက်နေ့တွင် အမ်းမြို့နယ် တပ်မ(၃၇၃)မှ ဗိုလ်မှူးတင်အောင်လင်းမှ တရားလိုပြုလုပ်ကာ ၎င်းတို့ကို အမ်းမြို့မရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်လှစ်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။

နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် တားမြစ်ခြင်းများနှင့်ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

ကျောက်တော် ဘုန်းကြီးကျောင်း လက်နက်ကြီးထိ၊ ငါးဦး ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့၊ နံနက် ၁ နာရီအချိန်ခန့်၌ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ မီးဝကျေးရွာအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ်မှုများကြောင့် ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်အပါအဝင် ငါးဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသခံများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များ ကျရောက်မှုကြောင့် မီးဝကျေးရွာမှ ကျောင်းထိုင် ဆရာတော်၊ ကိုရင်တစ်ပါးနှင့် မောင်ဆန်းဝင်းလှိုင်၊ မောင်တောင်ဘား၊ ဆရာမ မဆန်းဆန်းနွယ်တို့တွင် ကျည်ထိမှန်သွားခဲ့သည်။ ဆရာတော်နှင့် ကိုရင်တစ်ပါးသည် ဒဏ်ရာပြင်းထန်သည့်အတွက် ကျောက်တော်ဆေးရုံမှ စစ်တွေဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ရသည်။

တပ်မတော်၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ကျောက်တော်ဆိုင်ကယ် သမား သေဆုံး

အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်နေ့၊ နံနက် ၅ နာရီဝန်းကျင် အချိန်ခန့်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ အပေါက်ဝ ကျေးရွာမှ ဦးစိုးနိုင်သည် ရွာမှ မြို့ပေါ်သို့ ဆိုင်ကယ်ဖြင့်ထွက်လာချိန် ကာဒီကျေးရွာအရောက်၌ တပ်မတော်မှ ပစ်ခတ်ခြင်းကြောင့် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ တပ်မတော်သားများမှ ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်လာသည့် ဦးစိုးနိုင်ကို တားဆီးရာတွင် ရပ်ပေးခြင်း မရှိဘဲ ဆက်လက်မောင်းနှင်သွားခြင်းကြောင့် ပစ်ခတ်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း လုံခြုံရေးအရ အမည်မဖော်လိုသည့် ကာဒီ ကျေးရွာသားတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းဦးစီး ဗိုလ်မှူးကြီး

ဝင်းဇော်ဦးမှ ဆိုင်ကယ် မောင်းနှင်သူကို စစ်ဆေးရန် တားဆီးရာ ရပ်ပေးခြင်းမရှိဘဲ ထွက်ပြေးသွားသည့် အတွက်ကြောင့် ခြောက်လှန့်ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

မင်းပြားမြို့နယ်တွင် မိုင်းနှစ်လုံးပေါက်ကွဲပြီးနောက် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသော ရွာသား ကိုးဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်

အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့၊ ညနေ ၄ နာရီ ၁၅ မိနစ်အချိန်ခန့်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မင်းပြားမြို့နယ်၊ လက်ခုပ်ကျေးရွာအနီးတွင် မိုင်း နှစ်လုံးပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် စစ်တပ်မှ ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သော ရွာသား ကိုးဦး ပြန်လည်လွတ်မြောက် လာခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။ ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသူများမှာ တောင်ပုတ်ကေကျေးရွာမှ နှစ်ဦး၊ ကျောက်ဆုံကျေးရွာမှ တစ်ဦး၊ စိတ္တရ ကျေးရွာမှ လေးဦးနှင့် မင်းခမ္မကျေးရွာမှ နှစ်ဦးတို့ဖြစ်ကြသည်။

စစ်ဘေးရှောင်စခန်းတွင် ခိုလှုံနေသော ကျောင်းသူတစ်ဦး ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ စေတီတောင်ကျေးရွာ ဒုက္ခသည် စခန်းတွင် ခိုလှုံနေသော အသက် ၁၄ နှစ်အရွယ် ရှစ်တန်းကျောင်းသူ မမြသဇင်သည် စာဖတ်ရန် ကျောင်းစာအုပ်များကို ထုတ်ယူနေစဉ် အိမ်ထရုံကို ကျည်တချို့ ထိမှန်ခဲ့ပြီး သူမ၏ ဝမ်းဗိုက်ကိုလည်း ကျည်စထိမှန်သွားခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာရရှိသွားသည့် ကျောင်းသူ မမြသဇင်သည် တိုက်ပွဲများကြောင့် လွန်ခဲ့သည့် သုံးလကျော်ခန့်က ၎င်းတို့နေထိုင်သည့် ကွမ်းတောင်

ကျေးရွာမှ စေတီတောင်ကျေးရွာသို့ မိသားစုနှင့်အတူ ထွက်ပြေးခိုလှုံနေသူဖြစ်သည်။

ပလက်ဝမြို့ပေါက်ကွဲမှုတွင် အရပ်သား တစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်(AA)တို့ကြား စစ်ရေး ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားနေသည့် ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့ အတွင်းရှိ တပ်မတော် တပ်ရင်းတစ်ခုအနီးတွင် အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်နေ့၌ ဗုံးပေါက်ကွဲမှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အရပ်သား တစ်ဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ပလက်ဝမြို့အတွင်း ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ဗုံးပေါက်ကွဲခြင်း ဖြစ်သည်ဟု မြို့ခံတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

စစ်တွေ၌ အရပ်သား နှစ်ဦး ပစ်ခတ်ခံရ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေမြို့၊ အေးငြိမ်း ဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီပိုင်ရှင် ဦးညီညီနှင့် သုံးဘီးသမား တစ်ဦးတို့သည် အောက်တိုဘာ ၄ ရက်နေ့၊ ည ၉ နာရီခွဲအချိန်ခန့်တွင် သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်းခံခဲ့ရ၍ ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ဦးညီညီသည် အလုပ်မှ သုံးဘီးဖြင့် ပြန်လာစဉ် ၎င်း၏ နေအိမ်ရှေ့အရောက်တွင် အမည်မသိ သေနတ်သမား တစ်ဦးမှ ဆိုင်ကယ်ဖြင့် လာရောက် ပစ်ခတ်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရခိုင်ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရုံးမှ ဒုရဲမှူးကြီး မောင်မောင်စိုးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သော ပလက်ဝမြို့နယ်မှ ကိုယ်ဝန်ဆောင် အမျိုးသမီးနှင့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူတို့ ရွာသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်နေ့၌ ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သော ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့နယ်၊ သာယာကုန်းကျေးရွာမှ ဦးကူးဟွေးတို့ ဇနီးမောင်နှံသည် အောက်တိုဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့ကျေးရွာသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာ ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ဇနီးမောင်နှံ သည် တောအတွင်း တွင် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်(AA)နှင့် ပက်ပင်းတိုးမိကာ တပ်မတော်ထံသို့ သတင်းပို့မည်ကို စိုးရိမ်သည့် အတွက် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းဖြစ်သည်ဟု သာယာကုန်း ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဟောင်း ဦးကင်းကောမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်နေ့၌ သာယာကုန်း ကျေးရွာသား ဦးကူးဟွေးသည် တောင်ယာ သွားပြီး နေအိမ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်း မရှိသောကြောင့် ကိုယ်ဝန် ခြောက်လ လွယ်ထားသည့် ၎င်း၏ အမျိုးသမီးမှ ခင်ပွန်းဖြစ်သူကို တောအတွင်း လိုက်ရှာရင်း ပျောက်ဆုံး သွားခဲ့သည်ဟု ချင်းလူ့အခွင့်ရေး အဖွဲ့မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဆလောင်းတေရမှ ပြောကြား ခဲ့သည်။

ဘူးသီးတောင်ပစ်ခတ်မှု အရပ်သားတစ်ဦး သေဆုံး

အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ ဆင်သေပြင်ကျေးရွာမှ အသက် ၇၀ ဝန်းကျင်အရွယ်ရှိ ဦးမာမောက်စီဒီသည် ရွာတွင်ရှိသည့် ပုစွန်ကန်၌ ငါးရှာနေစဉ် ပစ်ခတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည့်အတွက် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ ရွာအနီးရှိ တောင်ပေါ်တွင် တပ်စွဲ ထားသည့် တပ်မှ ပစ်ခတ်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရွာသားများနှင့် ဆွေမျိုးများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ စစ်ရေးအခြေအနေများ ကြောင့် ကျေးရွာသားများသည် ငါးရှာ၊ ဟင်းခူးထွက်လျှင် တပ်မတော်ကို အသိပေး ခွင့်တောင်း ပြီးမှ သွားရသည်။ သေဆုံးပြီးနောက် တပ်မတော်ဗိုလ်ကြီးတစ်ဦးမှ မိသားစုဝင် များကို လာရောက်တောင်းပန်၍ ငွေတစ်သိန်း ထောက်ပံ့ ပေးအပ်သွားသည်ဟု အမည်မဖော်လိုသည့် သေဆုံးသူ၏ ဆွေမျိုးတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းဦးစီး ဗိုလ်မှူးကြီး ဝင်းဇော်ဦးမှ ၎င်းတို့လက်ချက်ဖြင့် သေဆုံးခြင်းမဟုတ်ပါဟု ငြင်းဆိုထားသည်။

ကျောက်မဲခရိုင်အတွင်းရှိ လက်ဖက်ခူးရွာသား နှစ်ဦး မိုင်းနင်းမိ၍ တစ်ဦးသေဆုံး

အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်နေ့၊ နံနက် ၁၀ နာရီအချိန်ခန့်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကျောက်မဲခရိုင်၊ မိုင်းလုံမြို့နယ်၊ ပန်ဆန်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် လက်ဖက်ခြံသွားရှင်းသည့် ဒေသခံ ဦးသာအေးနှင့် စိုင်းပန်းစံ တို့သည် မြေမြှုပ် မိုင်းနင်းမိခဲ့ရာ ဦးသာအေး ပွဲချင်းပြီး သေဆုံးခဲ့ပြီး၊ စိုင်းပန်းစံသည် မိုင်းစထီမှန် ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့သည်။

တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးခဲ့သည့် မြေပုံမြို့နယ်မှ ရွာသား သုံးဦး လွတ်မြောက်

အောက်တိုဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီး စစ်ဆေး ခြင်းခံခဲ့ရသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့နယ်၊ မိကျောင်း တက်ကျေးရွာမှ ရွာသား သုံးဦးသည် ထိုနေ့ညနေပိုင်းတွင် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ၎င်းတို့သုံးဦးမှာ ဦးမောင်စိုးချေ၊ ကိုမောင်မောင်ထွန်းနှင့် ဦးကျော်ကျော်နီင ဝ်တို့ဖြစ်ကြသည်။ အောက်တိုဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် မိကျောင်းတက်ကျေးရွာ မြောက်ဘက်သို့ တပ်မတော် စစ်ကြောင်းတစ်ခု ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ထိုကျေးရွာသား သုံးဦးအား ဖမ်းဆီး စစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဖမ်းဆီး စစ်ဆေးရာတွင်ညှဉ်းပန်းနှိပ်စပ်မှုများရှိကြောင်း မိကျောင်း တက်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းလှမောင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

မြေပုံမြို့နယ်တွင် အမျိုးသမီးတစ်ဦး မိုင်းထိမှန်မှုကြောင့် ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာရ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့နယ်၊ စညင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ အင်ကြင်းကျေးရွာမှ ဇနီးမောင်နှံနှစ်ဦးသည် တောအတွင်း သို့ ထင်းခုတ်ရန် သွားရောက်စဉ် ဇနီးဖြစ်သူမှာ မိုင်းနင်းမိ၍ ခြေထောက်နှစ်ဖက်တွင် ပြင်းထန်စွာဒဏ်ရာ ရရှိသွားသည်ဟု ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်ရွှေသိန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၇ ရက်နေ့၊ နေ့လယ် ၁၂ နာရီအချိန်ခန့်က ၎င်းတို့သည် တောအတွင်းသို့ ထင်းခုတ်ရန်သွားကြစဉ် မိုင်းထိမှန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အသက် (၁၉)နှစ်အရွယ် မရွှေခင်ကြည်မှာ ဒဏ်ရာရရှိသွားခြင်း ဖြစ်သည်။ဒဏ်ရာပြင်းထန်သောကြောင့် မရွှေခင်ကြည်ကို အမ်းမြို့နယ်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့သည်။ အမ်းမြို့နယ် ဆေးရုံမှ တစ်ဆင့် မရွှေခင်ကြည်ကို မကွေးဆေးရုံကြီးသို့ ထပ်မံပို့ဆောင်၍ ကုသခဲ့သော်လည်း အောက်တိုဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် ၎င်းသည် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။

ရသေ့တောင်တိုက်ပွဲအတွင်း အသက် ၇၀ ကျော် အမျိုးသမီး တစ်ဦးနှင့် မသန်စွမ်းတစ်ဦး သေဆုံး

အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ ကျောက်တန်းကျေးရွာအနီးတွင် တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်(AA)တို့ကြား တိုက်ပွဲ ပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားနေစဉ် ကျောက်တန်းကျေးရွာမှ အသက် ၇၀ ကျော်အရွယ် ဒေါ်စံဝင်းဖြူသည် တိုက်ပွဲမှ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ကြောက်လန့်ကာ သေဆုံးသွားခဲ့ပြီး အသက် ၁၇ နှစ် အရွယ် မောင်အောင်နိုင် မှာ ကိုယ်အင်္ဂါများပြတ်၍ သေဆုံး သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရသေ့တောင်မြို့နယ်မှ အမျိုးသား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်မောင်လတ်မှ ပြောကြား ခဲ့သည်။

TNLA တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အရပ်သား ခုနစ်ဦးဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ သီပေါမြို့အဝင် ဈေးအနီး၌ တစ်အောင် လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်(TNLA)မှ တပ်မတော် ယာဉ်တန်းကို တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အရပ်သား ခုနစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည့် အရပ်သား ခုနစ်ဦးကို သီပေါမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက်မှ နှစ်ဦးကို လားရှိုးဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေး ခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။

ကျောက်မဲခရိုင်တွင် လက်ဖက်သွားခူးသည့် လင်မယား နှစ်ဦး ထပ်မံ မိုင်းနင်းမိ၊ အမျိုးသမီး သေဆုံး

အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်နေ့၊ ညနေ ၃ နာရီအချိန်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကျောက်မဲခရိုင်၊ မိုင်းငေါ့မြို့ နယ်ခွဲ၊ ခင်းမဲကောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ မတ်မုန့်ကျေးရွာတွင် လက်ဖက်ခြံ၌ လက်ဖက်ခူးသည့် ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ဦး မြေမြှုပ်မိုင်းနင်းမိခဲ့သောကြောင့် အမျိုးသမီးဖြစ်သူ နန်းငေး သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်နေ့တွင်လည်း ကျောက်မဲခရိုင်၊ မိုင်းလုံမြို့နယ်၊ ပန်ဆန်ကျေးရွာနှင့် တောင်ပလို့ကျေးရွာကြားရှိ လက်ဖက်ခြံအား သွားရောက် ရှင်းလင်းနေစဉ် ဇနီးမောင်နှံနှစ်ဦး မြေမြှုပ်မိုင်းနင်းမိကာ အမျိုးသမီး ပွဲချင်းပြီး သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

ရန်ကုန်-စစ်တွေ ခရီးသည်တင်ကားကို AA ထိန်းချုပ်၊ လူ ၃၁ ဦးကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်၊ အရပ်သား ၁၂ ဦးကို နောက်ပိုင်းတွင် ပြန်လွှတ်ပေး

အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့၊ ထမရာဇ်ကျေးရွာအနီး၌ ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA)မှ ရန်ကုန်-စစ်တွေ ခရီးသည်တင်ကားကို ထိန်းချုပ်၍ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၉ ဦးအပါအဝင် လူ ၃၁ ဦးကို ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၉ ဦးသည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ ဆီးပင်ကြီး ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်မှ သင်တန်းဆင်းလာကြသူများဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် အေးရှားပေါ ကုမ္ပဏီမှ ဝန်ထမ်း ရှစ်ဦးလည်း ဖမ်းဆီးခေါ် ဆောင်ခြင်း ခံရသူများတွင် ပါဝင်သည်ဟု သိရှိရသည်။ အောက်တိုဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် AA မှ အရပ်သား ၁၂ ဦးကို ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ၎င်းတို့သည် အရပ်သားများ ဖြစ်သည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိသည့်အတွက် ပြန်လည်လွှတ်ပေး ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း AA ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် ခိုင်သုခမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်ဖမ်းဆီးထားသော မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များကိုလည်း လုံခြုံရေးအခြေအနေပေါ်တွင် မူတည်၍ လွှတ်ပေးရန် အစီအစဉ်ရှိသည်ဟု ၎င်းမှ ဆိုသည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ လမ်းပြအဖြစ် ခေါ်ဆောင်သွား ခဲ့သော ရွာသား ၁၀ ဦး ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာ

အောက်တိုဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ပေါက်တောပြင်ကျေးရွာကို ရောက်ရှိလာခဲ့သည့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ လမ်းပြ အဖြစ် ခေါ်ဆောင် သွားခြင်းခံခဲ့ရသော ဒေသခံ အမျိုးသမီး ရှစ်ဦးနှင့် အမျိုးသား နှစ်ဦးတို့သည် ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်

လာ ခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းသည် ပေါက်တောပြင်ကျေးရွာအတွင်းသို့ သေနတ်ဖြင့် ပစ်ဖောက်၍ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ရွာသားများကို စစ်ဆေးမေးမြန်းပြီးသည့်နောက် ထိုရွာသား ၁၀ ဦးကို ရွာအရှေ့ဘက် သင်းကျစ်တောင်ပေါ်သို့ လမ်းပြအဖြစ် ရှေ့ကထား၍ ခေါ်ဆောင်သွားသည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောကြားခဲ့ သည်။

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် မြေမြှုပ်မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ သံဃာ သုံးပါး ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မိုင်းငေါမြို့နယ်ခွဲ၊ လွယ်ပျက်ကျေးရွာ အနီးတွင် မြေမြှုပ်မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ သံဃာတော် သုံးပါး ဒဏ်ရာ ရရှိသွားခဲ့သည်။ သံဃာသုံးပါးသည် မိုင်းငေါမှ လွယ်ကလေး ကျေးရွာသို့ ဆိုင်ကယ်ဖြင့်သွားစဉ် ပန်တမော့ကျေးရွာအနီးတွင် ဆိုင်ကယ်မှ မိုင်းကို ကြိတ်မိရာမှ မိုင်းပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

လက်နက်ကြီးကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် ဒေသခံ ငါးဦး ဒဏ်ရာရ

ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ သီပေါမြို့နှင့် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် အတွင်းသို့ လက်နက်ကြီး ကျရောက် ပေါက်ကွဲခဲ့သည့် အတွက် ဒေသခံ ငါးဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက်နေ့၊ နံနက်ပိုင်းတွင် သီပေါမြို့အတွင်းသို့ လက်နက်ကြီး ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့၍ သီပေါမြို့ခံ လီဆူ ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ပြီး ညနေပိုင်းတွင်လည်း ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မန်အောင် စုစည်း ကျေးရွာအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီး ကျရောက် ပေါက်ကွဲခဲ့၍ ဒေသခံ သုံးဦး ထပ်မံ ထိခိုက် ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။

ကျောက်တော် ပစ်ခတ်မှု ရွာသားတစ်ဦးသေဆုံး၊ ကျောင်းသား တစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ရွှေလိုင်ကျေးရွာ၌ တပ်မတော် စစ်ကြောင်းမှ ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် ရွှေလိုင်ကျေးရွာအနီးရှိ စစ်အောင်ရွာနေ ဦးကုလားမောင် သေဆုံးသွားခဲ့ပြီး ရွှေလိုင်ကျေးရွာနေ အဝေးတက္ကသိုလ် စတုတ္ထနှစ် (မြန်မာစာ)ကျောင်းသား ကိုနေဆန်းဝင်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာရရှိသူ ကိုနေဆန်းဝင်း၏ဖခင် ဦးမောင်ဖိုးကျော်မှ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဦးကုလားမောင်ကို ခေါ်ဆောင်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး

ရွှေလိုင်ကျေးရွာအရောက်တွင် ထွက်ပြေးသည့်အတွက် ပစ်ခတ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်း၏ သားဖြစ်သူ ကိုနေဆန်းဝင်းသည် စစ်တွေသို့ အဝေးသင်တက်ရောက်ရန်အတွက် သွား ရောက်ရန် ကားကို ထုတ်နေစဉ် ပစ်ခတ်ခံ ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

လားရှိုးမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး တစ်ဦး ပစ်ခတ်ခြင်းခံရ၍ သေဆုံး

အောက်တိုဘာလ ၁၄ ရက်နေ့၊ ညသန်းခေါင်ကျော် အချိန်တွင် ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ နားကွန်းလုံအုပ်စု၊ မန်ကောင်းရွာမှ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမာကုသည် အမည်မသိ လက်နက်ကိုင် များ၏ သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ ဦးမာကုသည် ၎င်း၏ တောင်ယာတဲအတွင်း မိသားစုဝင် များနှင့် အတူရှိနေချိန်၌ လူတစ်ဦးမှ လားဟူ ဘာသာစကား ဖြင့် လာရောက်နှိုးခြင်းကြောင့် အပြင်သို့ ထွက်ကြည့်သည့် အချိန်တွင် ပစ်ခတ်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

ပေါက်တောပြင်ကျေးရွာကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဝင်ရောက်၍ ခြိမ်းခြောက်ပြောဆို

အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့၊ နံနက် ၈ နာရီအချိန်ခန့်တွင် အင်အား(၁၀၀)ခန့်ရှိသည့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်း တစ်ခု သည် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ပေါက်တောပြင် ကျေးရွာအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့သည်။ ထို့နောက် ၎င်းကျေးရွာအတွင်းမှသုံးဘီး ဆိုင်ကယ်သမား တစ်ဦးအား ရိက္ခာများဝယ်ယူခိုင်း ခဲ့ပြီး ကျေးရွာအတွင်းမှ အမျိုးသမီး တချို့ကို သုံးဘီး ဆိုင်ကယ်သမားအိမ်တွင် ခေါ်ယူလူစု ထားကာ ရိက္ခာသွားဝယ်သူ ပြန်မလာလျှင် အားလုံးကို မီးရှို့မည်ဟု ခြိမ်းခြောက်ပြော ဆိုခဲ့သည်ဟု သုံးဘီး ဆိုင်ကယ်သမား ကိုအောင်ဆန်းမိုးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းသည် ပေါက်တောပြင် ကျေးရွာအတွင်း လက်ရှိအချိန်ထိရှိနေပြီး ကျေးရွာ အတွင်း ရှိ ကုန်စုံဆိုင်များကို ဖျက်ထွင်းစားသောက်မှုများ ပြုလုပ်နေသည့်အပြင် ကျေးရွာအတွင်း လိုအပ်သလို ယူဆောင် စားသောက်နေကြောင်းလည်း ကိုအောင်ဆန်းမိုး မှ ဆိုသည်။

ရေဖြူတွင် မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ အရပ်သား တစ်ဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိ

အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး၊ ရေဖြူမြို့နယ်ရှိ ကွမ်းသီးခြံတစ်ခြံအတွင်း မြေမြှုပ်မိုင်း ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၎င်းခြံမှ နိုင်မွန်ချမ်း ဆိုသူ၏ ဘယ်ဘက်ခြေထောက်တွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ

ရရှိခဲ့သည်။ ရေဖြူမြို့နယ်၊ အလယ်စခန်း ကျေးရွာအနီး ပတ်ဝန်းကျင် တွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့မှစတင်၍ ယခုလအထိ ဒေသခံများ လုပ်ကိုင် စားသောက်နေသည့် ဥယျာဉ်ခြံ၊ ဒေသခံများ သွားလာ အသုံးပြုနေသည့် လမ်းများ တစ်လျှောက်တွင် မြေမြှုပ်မိုင်း နင်းမိ၍ ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်စဉ်များ စတင်ဖြစ်ပွား လာခဲ့ကာ တစ်နှစ်အတွင်း မြေမြှုပ်မိုင်းနင်းမိ၍ ပေါက်ကွဲမှု ရှစ်ကြိမ် ခန့် ဖြစ်ပွား ခဲ့သည်။

ကျောက်တော်မြို့နယ်တွင် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တစ်ဦး သေ၊ နှစ်ဦးဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်နေ့၊ နေ့လည် ၁ နာရီကျော် အချိန်ခန့်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ပြိန်းချောင်းကျေးရွာအနီး၌ ပစ်ခတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အပေါက်ကျေးရွာမှ အသက် ၄၃ နှစ်အရွယ် ကိုထွန်းအေးမြ (ခ) ကိုပေါက်ချေ သေဆုံးခဲ့ကာ ပြိန်းချောင်းကျေးရွာမှ ဦးထွန်းလှိုင်နှင့် ဒေါ်စောမြရီတို့ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ သေဆုံးသူ ကိုထွန်းအေးမြသည် အပေါက်ကျေးရွာရှိ ရွာဦးဘုရားအနီး လယ်တဲ၌ နွားများ ကို အစာကျွေးနေစဉ် တပ်မတော်စစ်ကြောင်း တစ်ခုမှ လယ်တဲအနီးမှ ဖြတ်သန်းသွားရာ ကိုထွန်းအေးမြကို လမ်းပြအဖြစ် ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ခေါ်ဆောင်ရာတွင် ကန်ကျောက်၍ ခေါ်ဆောင်သွား ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး ပြိန်းချောင်းကျေးရွာအနီး၌ ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွား ခဲ့ကာ ကိုထွန်းအေးမြသည် ပစ်ခတ်ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။

လားရှိုး ခေးနင်းဆရာတော် လုပ်ကြံခံရ၍ ပျံလွန်

အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ ခေးနင်းကျေးရွာရှိ ခေးနင်းကျောင်း ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်သည် သေနတ်သမားနှစ်ဦး၏ ပစ်ခတ်လုပ်ကြံခြင်းကို ခံခဲ့ရပြီး ပျံလွန်တော်မူခဲ့သည်။ ဆရာတော် လုပ်ကြံခံရမှုမှာ ဒေသ အတွင်းမှ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်စပ်နိုင် သည်ဟု ဒေသခံများအကြား၌ ယူဆချက်များ ရှိနေ ကြသည်။

ရသေ့တောင်တွင် လက်နက်ကြီးကျရောက်ပေါက်ကွဲ၍ အမျိုးသမီး တစ်ဦးနှင့် ကလေးတစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်နေ့၊ နံနက် ၁၀ နာရီဝန်းကျင်ခန့်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင် မြို့နယ်၊ ဆင်ခုံးတိုင်ကျေးရွာ အတွင်းသို့ လက်နက်ကြီး ကျည် ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့သည့်အတွက် အသက် ၃၀ နှစ် အရွယ်ခန့်ရှိ အမျိုးသမီး တစ်ဦးနှင့် ၎င်း၏ လေးနှစ်အရွယ်

ကလေးတစ်ဦးတို့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာ ပြင်းထန်စွာ ရရှိခြင်းမရှိသော်လည်း ၎င်းတို့နှစ်ဦး သည် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်ရှိ စေတီတောင် တိုက်နယ် ဆေးရုံသို့ သွားရောက်၍ ဆေးကုသမှုခံယူ ခဲ့သည်။

ဘူးသီးတောင်တွင် လက်နက်ကြီး ကျရောက်ပေါက်ကွဲ၍ အမျိုးသမီး တစ်ဦး ဒဏ်ရာ ပြင်းထန်စွာ ရရှိ

အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်နေ့၊ ည ၈ နာရီ အချိန်ခန့်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ ကျောက်ရန်ကျေးရွာ အုပ်စု၊ ထိပ်ထူးပေါက်ကျေးရွာအတွင်းသို့ လက်နက် ကြီးကျည် ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့သည့်အတွက် အသက် ၄၅ နှစ် အရွယ် ဒေါ်အာယေရှားသည် ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာ ရရှိခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာ ပြင်းထန်သည့်အတွက် ထိပ်ထူးပေါက် ကျေးရွာအနီး တောင်ကုန်းပေါ်တွင် တပ်စွဲထားသော တပ်မတော်သားများကို သတင်းပို့ပြီး ဒေါ်အာယေရှားကို ဘူးသီးတောင် ဆေးရုံသို့ ညတွင်းချင်း ပို့ဆောင်ခဲ့ရ ကြောင်းလည်း ဒေသခံ ရွာသားများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

မင်းပြားမြို့နယ်တွင် လက်နက်ကြီးထိမှန်မှုကြောင့် လူနှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ နံနက် ၈ နာရီအချိန်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊မင်းပြားမြို့နယ်၊ ခေါင်းလောင်းကျေးရွာအ နီး၌ တပ်မတော်ယာဉ်တန်းတစ်ခု မိုင်းဆွဲတိုက်ခိုက်ခြင်း ခံခဲ့ရပြီးနောက် ကျေးရွာအတွင်းရှိ နေအိမ်အတွင်းသို့ လက်နက်ကြီး ကျည်စများကျရောက်ခဲ့သောကြောင့် အသက် ၂၀ နှစ်အရွယ် မခင်ဝင်းနွယ်နှင့် ၎င်း၏ သမီးဖြစ်သူ အသက် ၃ နှစ်အရွယ် မခင်ဦးနွယ်တို့ ဒဏ်ရာရရှိ သွားခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ကို မင်းပြားမြို့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင် ခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။

ကချင်လူငယ် နှစ်ဦး၏ အယူခံကို ကချင်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်မှ ပယ်ချ

ကချင်စစ်ဘေး ၈ နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ကြောင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည့် ကချင် လူငယ် မဆိုင်းနူးပန်နှင့် ကိုပေါလူတို့၏ အပြစ်မရှိကြောင်း အမှုအယူခံကို အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်သို့ တင်ပြခဲ့ရာ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်မှ ထိုနေ့တွင်ပင် ပယ်ချခဲ့ သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့သည် ခရိုင်တရားရုံး၌ အယူခံတင်ပြခဲ့သော်လည်း ပယ်ချခြင်းခံခဲ့ ရသည်။ ထို့ကြောင့် နေပြည်တော်ရှိ တရားလွှတ်တော်ရုံး အထိ အယူခံတင်ပြသွားမည်ဖြစ်သည်။

ပလက်ဝတွင် တပ်မှ ပေါ်တာဆွဲ၊ နေ့တွက်ခပေးပြီး စေခိုင်း

အောက်တိုဘာလ ၁၉ ရက်နေ့မှ စတင်ပြီး ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့နယ်၊ မီးဇာကျေးရွာမှ ဒေသခံများ၊ စစ်ရှောင်စခန်းတွင် ခိုလှုံနေကြသူများကို တပ်မတော်မှ ခေါ်ယူ၍ အထမ်းသမားအဖြစ် စေခိုင်းနေသည်ဟု ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမိုးဝင်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ မီးဇာကျေးရွာမှ ခမောက်ဝတွင်ရှိသည့် တပ်မ ၇၇ လက်အောက်ခံတပ်အထိ သွားရောက်ကြရခြင်းဖြစ်ပြီး ဆန်နှင့် စားနပ်ရိက္ခာများ သယ်ယူပေးရသည်။ အမျိုးသားများကို ခေါ်ယူခြင်းဖြစ်ပြီး အောက်တိုဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် အယောက် ၂၀၊ အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ၁၇ ယောက်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ၂၇ ယောက်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် အယောက် ၃၀ ကျော်နှင့် အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ၃၅ ယောက်တို့ကို ခေါ်ယူခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။ ဆန်တစ်အိတ်ကို လူနှစ်ယောက်နှုန်း ထမ်းရခြင်းဖြစ်ပြီး တစ်ယောက်ကို နေ့တွက်ခ လေးထောင် ကျပ် ပေးသည်ဟု သိရှိရသည်။

တပ်မတော်မှ လမ်းပြအဖြစ် ခေါ်ဆောင်သွားသည့် မင်းပြား ဒေသခံ လေးဆယ်ကျော် ပြန်လည်ရောက်ရှိ

အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်နေ့၊ နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်မတော်မှ လမ်းပြအဖြစ်ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မင်းပြားမြို့နယ်၊ လက်ခုပ်ကျေးရွာမှ ဒေသခံ လေးဆယ်ကျော်သည် ထိုနေ့ ညနေပိုင်းအချိန်တွင် မိမိ နေရပ်သို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်နေ့ နံနက် ၈ နာရီကျော်အချိန်တွင် တပ်မတော်မှ လက်ခုပ်ကျေးရွာကို ဝင်ရောက်စစ်ဆေးခဲ့ပြီးနောက် ဒေသခံ လေးဆယ်ကျော်နှင့် ရွှေငွေ အချို့ကို ယူဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း ဒေသခံများမှ ပြောကြားခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ဒေသခံများကို ရာမောင်းတံတားအနီးအထိ လမ်းပြရန်ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

AA ကို လူပို့သည့် သံသယဖြင့် တောင်ကုတ်မြို့နယ်မှ ANP ဥက္ကဋ္ဌတစ်ဦး ခေါ်ယူစစ်ဆေးခြင်းခံရ

အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ တောင်ကုတ်မြို့နယ်၊ ရွာမရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ်တစ်ဦးမှ တောင်ကုတ်မြို့နယ်၊ ရွာမမြို့၊ ပေါက်ပြင်ကျေးရွာမှ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ(ANP)၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ဦးသန့်တင်ကို ရက္ခိုင့်တပ်မတော်(AA)ကို လူပို့သည်ဟူသော သံသယဖြင့် ခေါ်ယူသွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် တောင်ကုတ်မြို့နယ်

ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှ ၎င်းအား ခေါ်ယူစစ်ဆေး မေးမြန်းခဲ့သည်။ စစ်ဆေးမေးမြန်းပြီးနောက် ထွက်ဆိုချက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခိုင်းခဲ့ပြီး ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း ဦးသန့်တင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ အပေါက်ဝကျေးရွာအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီး ကျရောက်၍ မြေးအဖိုးနှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တော်မြို့နယ်၌ တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA)တို့ကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားရာ အနီးဝန်းကျင်တွင်ရှိသည့် အပေါက်ဝကျေးရွာမှ ဦးကျော်စိန်၏ နေအိမ်ပေါ်ကို လက်နက်ကြီးတစ်လုံး ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့သည့်အတွက် ဦးကျော်စိန်နှင့် ၎င်း၏မြေးဖြစ်သူ မောင်အောင်နိုင်ချေတို့ ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ကို အပေါက်ဝတိုက်နယ်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထားကြောင်း သိရှိရသည်။

ဘူးသီးတောင်တွင် အချုပ်ကားယာဉ်တန်းတိုက်ခိုက်ခံရ၍ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးကျဆုံးပြီး ငါးဦး ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွင် တရားရုံးထုတ်လာသည့် အချုပ်ကားနှင့် လုံခြုံရေးယာဉ်တန်းကို ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA)မှ အဝေးထိန်းမိုင်းဖြင့် ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်အတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ငါးဦးနှင့် အချုပ်သား အမျိုးသမီး နှစ်ဦးတို့ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ကို ဘူးသီးတောင်မြို့ရှိ တပ်မတော် စစ်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင် ကုသပေးစဉ် ဒဏ်ရာရသူများအနက် ရဲတပ်ကြပ် ဟိန်းဇော်နှင့် ရဲတပ်သား ထွန်းအောင်ကျော်တို့သည် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။

ပန်ကူစစ်ရှောင်စခန်းတွင် နေထိုင်သည့် အမျိုးသား တစ်ဦး မိုင်းနင်းမိ၍ ဒဏ်ရာ ပြင်းထန်စွာရ

အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ ပန်ကူစစ်ရှောင်စခန်းတွင်နေထိုင်သည့် အိုက်ယေ့ သည် ပန်ကူကျေးရွာဟောင်း အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ တောင်ယာတွင် ကျွဲသွားရှာစဉ် တိုက်မိုင်းနင်းမိသဖြင့် ဒဏ်ရာ ပြင်းထန်စွာ ရရှိခဲ့သည်။ အိုက်ယေ့သည် စိုးရိမ်ရသည့် အခြေအနေရှိသည့်အတွက် ကွတ်ခိုင်ဆေးရုံမှ တစ်ဆင့် လားရှိုးဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ရသည်။

တပ်မတော်မှ ခြောက်လှန့်၍ ပစ်ခတ်ခြင်းကြောင့် ပဉ္စမတန်း ကျောင်းသား တစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ခြောက်လှန့်၍ ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့နယ်၊ ယိုးဆွန်းကျေးရွာမှ ပဉ္စမတန်းကျောင်းသား မောင်သန်းစိုးသည် ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ မောင်သန်းစိုးသည် ဖခင်ဖြစ်သူနှင့်အတူ ကျေးရွာအနီး ထင်းခုတ်ပြီး ပြန်လာစဉ် တပ်မတော်မှ ခြောက်လှန့် ပစ်ခတ်ခြင်းကြောင့် ကျည်ထိမှန် သွားခြင်းဖြစ်သည်ဟု အမည်မဖော်လိုသည့် ဒေသခံ တစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာအခြေအနေ မစိုးရိမ်ရသော်လည်း ၎င်းကို မင်းပြားမြို့ ဆေးရုံသို့ ဆေးကုသမှုခံယူရန် ပို့ဆောင် ခဲ့သည်။

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်တွင် ဒေသခံနှစ်ဦး လက်နက်ကြီးကျည်စ ထိမှန်

ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ မော်ဟန်ကျေးရွာ အုပ်စုအတွင်း တပ်မတော်နှင့် တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်(TNLA) တို့ကြား ပြီးခဲ့တဲ့ ရက်ပိုင်း၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သည် တိုက်ပွဲကြောင့် ဒေသခံ အမျိုးသမီး နှစ်ဦး လက်နက်ကြီး ကျည်စ ထိမှန်ကာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်နေ့တွင် မော်ဟန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ နမ့်ဟေ့ကျေးရွာ၊ မရူဖတ်ကာ ကျေးရွာ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး မရူဖတ်ကာရွာအတွင်း လက်နက်ကြီး ကျရောက်ခဲ့သည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

AA မှ ဖမ်းဆီးခဲ့သည့် ၅၈ ဦးအနက် အရပ်သား ၁၃ ဦးပါဝင်

အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်နေ့၊ နံနက်ပိုင်းတွင် ရက်ခွဲတပ်တော်(AA)မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေ- ဘူးသီးတောင်မြို့သို့ ပြေးဆွဲနေသည့် ရွှေနဒီအမြန်ရေယာဉ် ကို ဝင်စီးခဲ့ပြီး အရပ်သား ၁၃ ဦး၊ အကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း နှစ်ဦး၊ တပ်မတော်သား ၁၄ ဦးနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၉ ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ရေယာဉ်ကိုပြန်လွှတ်လိုက်ကြောင်း AA ပြန်ကြားရေး တာဝန်ခံ ဦးခိုင်သုခမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်ခြင်းခံရသူများကို တပ်မတော်မှ စစ်ရဟတ် ယာဉ်များကို အသုံးပြု၍ အမြန်ဆုံး လိုက်လံရှာဖွေ ကယ်တင်ခဲ့ရာ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့ညအထိ အရပ်သား ငါးဦးအပါအဝင် ၁၄ ဦးကို ကယ်တင်နိုင်ခဲ့ သည်ဟု တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ AA မှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားစဉ် တပ်မတော်မှ ရဟတ်ယာဉ်သုံး တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူများ အပါအဝင် AA တပ်ဖွဲ့ဝင်

အများအပြား သေဆုံးသွားသည်ဟု AA မှ သတင်းထုတ် ပြန်ထားသည်။

အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်နေ့၊ နံနက် ၈ နာရီအချိန်ခန့်တွင် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်းခံရသူများအနက် ရဲတပ်သား စိုင်းနိုင်အောင်ကို တပ်မတော် ကယ်ဆယ်ရေး စစ်ကြောင်း တစ်ခုမှ ကယ်တင်နိုင်ခဲ့သည်။ ရဲတပ်သား စိုင်းနိုင်အောင် အပါအဝင် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာသူများ၏ ပြောကြား ချက်အရ ရေမျက်ကျေးရွာဟောင်းအနီးတွင် AA မှ

ရေယာဉ်ကို ရပ်တန့်ပြီး ခရီးသည်များ အနက် လက်မှတ် ဝယ်ခဲ့သည် တပ်မတော်အရာရှိအမည်ကို ခေါ်ဆိုကာ ထိုအရာရှိနှင့် ခရီးသည်တချို့ကို ဦးစွာ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင် သွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကျန်ရှိသည့် ခရီးသည်များကို ငစ်တော်ချောင်းဘေးအတိုင်း ရေမျက် ကျေးရွာ(ရွာသစ်) အနီး ကမ်းနားသို့ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပြီး စက်လှေ သုံးစီးဖြင့် ခရီးသည်တချို့ကို ကျောက်တန်း ကျေးရွာဘက်ကို ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ စက်လှေမလုံလောက်သည့်အတွက် ခရီးသည်တချို့ ကမ်းစပ်နားတွင် စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် AA မှ ရဲတပ်သား စိုင်းနိုင်အောင် အပါအဝင် ငါးဦးကို ကြိုးတုပ်၍ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ်၍ ရေထဲသို့ပစ်ချခဲ့ကြောင်း၊ ရဲတပ်သား စိုင်းနိုင်အောင်သည် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ အနည်းငယ်သာရရှိခဲ့ပြီး ရေထဲသို့ မျောပါသွားခဲ့ကာ ကျောက်တန်းကျေးရွာအနီးတွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ တွေ့ရှိခဲ့၍ လွတ်မြောက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရှိရ သည်။

ရေဘုတ်ကျေးရွာမှ ထွက်ပြေးလာသည့် ရွာသား နှစ်ဦး ကျည်ဆံထိမှန် ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ ရေဘုတ်ကျေးရွာအတွင်းသို့ တပ်မတော် စစ်ကြောင်းရောက်ရှိနေသည့်အတွက် ကြောက်လန့်၍ ထွက်ပြေးစဉ် တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ် ၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် အသက်(၁၅)နှစ်အရွယ် ကိုကျော်နိုင်ခင် (ခ) မောင်မောင်ချေနှင့် အသက် (၂၆)နှစ်အရွယ် ကိုကျော်ဝင်းတို့သည် ကျည်ဆန် ထိမှန်၍ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတကာ ကြက်ခြေအနီအဖွဲ့(ICRC)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေအသင်း (MRC)တို့ ပူးပေါင်းပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူ နှစ်ဦးကို ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့သည်။

ဘူးသီးတောင်တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ပစ်ခတ်၍ အမျိုးသမီး နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်း တစ်ခုမှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ စည်တောင်

ကျေးရွာ အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အသက် ၄၅ နှစ်အရွယ် ဒေါ်မကြာစိန်နှင့် အသက် ၇၀ ဝန်းကျင်အရွယ် ဒေါ်အေးကျော့ခင်တို့သည် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြသည်။ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသည့် အမျိုးသမီးနှစ်ဦး၏ နောက်ဆက်တွဲ အခြေအနေကို သိရှိရခြင်းမရှိပါဟု ရွာခံလူကြီးတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျောက်မဲမြို့နယ်တွင် RCSS မှ တပ်သားသစ် စုဆောင်း

ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများ၌ ဒေသခံအမျိုးသားများကို ရှမ်းပြည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကောင်စီ(RCSS)မှ တပ်သားသစ်စုဆောင်းသည့်အနေဖြင့် ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်မှုများရှိနေသည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောကြားခဲ့ သည်။ အောက်တိုဘာလ ၁၈ရက်နေ့တွင် မိုင်းတင်းကျေးရွာအုပ်စုမှ အမျိုးသား ၃၅ ဦးကို ကျေးရွာဥက္ကဋ္ဌမှ RCSS မှ သတ်မှတ်ထားသည့် နေရာသို့ သွားရောက်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်ဟု ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များမှ အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ကျောက်မဲနှင့် ၁၅မိုင်ဝေးသည့် နောင်ပိန်ရွာ၌လည်း ယခု ရက်ပိုင်းအတွင်း ခေါ်ဆောင်ခြင်းခံရသူ ၁၅ ဦးရှိသည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ခေါ်ဆောင်ခြင်းခံရသူများတွင် အသက်မပြည့်သေးသည့် ကျောင်းနေအရွယ် လူငယ်များ ပါဝင်နေခြင်းကြောင့် မိသားစုဝင်များမှ စိုးရိမ်နေကြသည်။ RCSS မှ ယခုအတောအတွင်း တပ်သားသစ် စုဆောင်းခြင်း မရှိပါဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

မြောက်ဦးတွင် မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ အရပ်သား တစ်ဦး သေဆုံး၊ တစ်ဦး ပြင်းထန်စွာ ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်နေ့၊ နံနက် ၈ နာရီအချိန်ခန့်၌ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့၊ ရွာဟောင်းတောကျေးရွာ တံတား အနီးတွင် မိုင်းတစ်လုံးပေါက်ကွဲခဲ့သည့်အတွက် မြောက်ဦးမြို့၊ ဘုရားအုပ်ရပ်ကွက်မှ အသက် (၃၂)နှစ် အရွယ် ကိုကျော်နိုင်ထွန်း သေဆုံးခဲ့ပြီး ကျောက်တော် မြို့နယ်မှ အသက် (၃၁)နှစ်အရွယ် ကိုကျော်ထွန်းစိန်သည် ပြင်းထန်စွာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ကျောက်တူးသမားများဖြစ်ကြပြီး အလုပ်ကိစ္စကြောင့် ရွာဟောင်းတော ကျေးရွာဘက်သို့ ဆိုင်ကယ်ဖြင့် သွားရောက်ရာ ယင်းရွာအနီး တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခု မှ မိုင်းဖော်ခိုင်းသဖြင့် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားကာ သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာရရှိသွားခြင်းဟု လုံခြုံရေးအရ အမည်မဖော်လို သည့်မြို့ခံတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ရသေ့တောင်တွင် တိုက်ပွဲကြောင့် ကျောင်းသူတစ်ဦး ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရ

အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ ကျောက်ရံကျေးရွာနှင့် တစ်မိုင်ခန့် ဝေးကွာသော မညင်းတောင်ကျေးရွာအနီးတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော တိုက်ပွဲကြောင့် ကျောက်ရံကျေးရွာမှ အသက် ၁၃ နှစ်အရွယ် ပဉ္စမတန်းကျောင်းသူ မနှင်းချေ သည် ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် တပ်မတော် စစ်ကြောင်းတစ်ခုသည် ကျောက်ရံကျေးရွာအတွင်း သို့ ရောက်ရှိနေ၍ စက်လှေမောင်းသမားများ ထွက်ပြေး သွားသည့်အတွက် ဒဏ်ရာရရှိသည့် မနှင်းချေကို ရသေ့တောင်မြို့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ရန် အခက်အခဲရှိနေ သည်။

ကွတ်ခိုင်တွင် တပ်မတော်သားများမှ ကျောင်းထိုင် ဆရာတော် တစ်ပါးကို ရိုက်နှက်စစ်ဆေး

အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ခလရ ၄၅ တပ်ခွဲ ၂ မှ တပ်မတော်သားများသည် ရှမ်းပြည်နယ်၊ မူဆယ်ခရိုင်၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ ကာလိုင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ လွယ်ကျောက် စေတီတောင် ဘုန်းကြီးကျောင်းမှ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဖြစ်သူ ဦးဝဏ္ဏိတကို ရိုက်နှက် စစ်ဆေးခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ခလရ ၄၅ တပ်ခွဲ ၂ မှ တပ်မတော်သားများသည် ဘုန်းကြီးကျောင်းသို့ ရောက်ရှိ လာပြီး အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်နေ့၌ လူခြောက်ယောက် ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ဘုန်းကြီးကျောင်းသို့ ပစ္စည်းများလာပို့ သည်ကို သတင်းရထားသည်ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကျောင်းအတွင်း ရှာဖွေသည့်အခါ တေအောင်း လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်(TNLA)၏ ဝတ်စုံတစ်စုံနှင့် စကားပြောစက် အဟောင်းကိုတွေ့ရှိ၍ ဆရာတော်ကို ကြိုးတုပ်၍ တစ်ညလုံး ရိုက်နှက်စစ်ဆေးခဲ့သည်ဟု ဆရာတော် ဦးဝဏ္ဏိတမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆရာတော်အား TNLA နှင့်ပတ်သက်ကြောင်း ဝန်ခံခိုင်းသလို ဘုန်းကြီးအတု ဟုဆိုကာ သင်္ကန်းချွတ် လူဝတ်လဲ၍ TNLA ဝတ်စုံ ဝတ်ခိုင်းကာ ဓာတ်ပုံများ ရိုက်ယူသွားသည်ဟု ဆရာတော်မှ ဆိုသည်။ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ဆရာတော်ကို ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ဆရာတော်သည် ကွတ်ခိုင် ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်၍ ဆေးကုသမှုခံယူနေစဉ် တပ်မတော်ဗျူဟာရုံးမှ အရာရှိများ ရောက်ရှိလာပြီး တောင်တန်းဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်နှင့် တိုင်ပင်ပြီးဖြစ်ကြောင်း လိုအပ်သည့်ကိစ္စများကို တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် ညှိနှိုင်းပြီးပြီ ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆရာတော်မှ ကျေနပ်ခြင်းမရှိလျှင် အရေးယူ ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ဆရာတော်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျောက်တန်းကျေးရွာတွင် ထိန်းသိမ်းစစ်ဆေးခြင်း ခံထားရ စဉ် ရွာသား သုံးဦး ထွက်ပြေး

အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကျောက်တန်းကျေးရွာမှ အသက် ၅၆ နှစ်အရွယ် ငမဲ(ခေါ်) ဦးစောမောင်သိန်း၊ အသက် ၄၉ နှစ်အရွယ် ဦးထွန်းဝေနှင့် ရေပုတ်ကျေးရွာသားတစ်ဦးသည် ကျောက်တန်းကျေးရွာတွင် ထိန်းသိမ်းစစ်ဆေးခြင်းခံထားရစဉ် ဒဏ်ရာအများအပြားဖြင့် ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ထွက်ပြေးလာသည်မှာ သုံးဦးဖြစ်သော်လည်း ရေပုတ်ကျေးရွာသား တစ်ဦးနှင့် အဆက်အသွယ်ရရှိခြင်းမရှိသေးပါဟု သိရှိရသည်။ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ရွှေနဒီအမြန်ရေယာဉ်ပေါ်မှ လူ ၅၀ ကျော်ကို ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA)မှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ချိန်တွင် တပ်မတော်မှ ရဟတ်ယာဉ်များအပြင် မြေပြင်တပ်ဖွဲ့များဖြင့်လည်း လိုက်လံရှာဖွေခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ရှင်းလင်းနေစဉ် ကျောက်တန်းရွာသား အများအပြား ရွာမှ ထွက်ပြေးခဲ့ကြရပြီး ထိုနေ့တစ်နေ့တည်းတွင် ငမဲ(ခေါ်) ဦးစောမောင်သိန်းနှင့် ဦးထွန်းဝေတို့သည် ကျောက်တန်းကျေးရွာနှင့် နှစ်ဖာလုံခန့်အကွာတွင်ရှိသည့် ၎င်းတို့၏ လယ်တောအတွင်း၌ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခု၏ ဖမ်းဆီးခြင်းကိုခံခဲ့ရသည်ဟု ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ စစ်ဆေးနေစဉ်ကာလ၌ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဒဏ်ရာများ အများအပြား ရရှိခဲ့သည်ဟု ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာသူနှစ်ဦးနှင့် ဆွေမျိုးတော်စပ်သည့် ဦးသန်းနိုင်မှ ပြောကြား ခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ AA နှင့်ဆက်စပ်မှုရှိမရှိ မေးမြန်းရာ၌ ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား ဓားဖြင့်ထိုးခြင်း၊ သံတူရွင်းဖြင့်ထိုးခြင်း၊ လည်ပင်းများကို ကြိုးကွင်းများဖြင့် စွပ်၍ ပြင်းထန်စွာ ဆောင့်ကန်ခြင်း၊ အစားအစာနှင့် ရေများပေးခြင်းမပြု သည့်အပြင် ၎င်းတို့ကို သတ်မည့်တွင်းကို ကိုယ်တိုင်တူးခဲ့ ရသည်ဟု လွတ်မြောက်လာသူများ၏ ပြောဆိုချက်များကို ကိုးကား၍ ဦးသန်းနိုင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်နေ့တွင် ဦးစောမောင်သိန်းနှင့် ဦးထွန်းဝေတို့သည် ရသေ့တောင်ဆေးရုံ၌ ဆေးကုသမှုခံယူ နေစဉ် အာဏာပိုင်များမှ လိုက်လံရှာဖွေနေခြင်းကြောင့် လုံခြုံသည့် နေရာတစ်ခုသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ရသည်ဟု ၎င်းတို့ကို အကူအညီပေးနေသူများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာချုပ်တိုင်းဦးစီး ဗိုလ်မှူးကြီး ဝင်းဇော်ဦးမှ တပ်မတော်မှ ထိုကဲ့သို့ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်သည် ဆိုသည်မှာ မဟုတ်မှန်ပါဟု တုံ့ပြန်ခဲ့သည်။

ထိန်းသိမ်းစစ်ဆေးခံထားရသူများတွင် ဦးစောမောင်သိန်း နှင့် ဦးထွန်းဝေတို့အပြင် ရေပုတ်ကျေးရွာမှ နောက်ထပ် ငါးဦးလည်း အတူ စစ်ဆေးခြင်းခံနေရသည်ဟု သိရှိရသည်။

ရက္ခိုင့်တပ်မတော်(AA)မှ စစ်မှုထမ်းဟောင်း တစ်ဦးနှင့် အရပ်သား တစ်ဦးနှင့် ပညာရေးအထွေထွေဝန်ထမ်း တစ်ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီး

ရက္ခိုင့်တပ်မတော်(AA)မှ အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်နေ့ ညအချိန်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ သရက်အုပ်ကျေးရွာနေ စစ်မှုထမ်းဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဘိုနီ၊ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်နေ့တွင် မင်းပြားမြို့နယ်၊ အိုးပုံတောင်ကျေးရွာနေ ဦးထွန်းမင်းသိန်းတို့ကို ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်ဟု တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် နယ်စပ် အောက်သဲမဝ ကျေးရွာအုပ်စု၊ ပွဲဝန်းကျေးရွာတွင်လည်း ပညာရေး အထွေထွေဝန်ထမ်း ဦးတောင်ပန်းကို ဖမ်းဆီးခဲ့သည် ၎င်း၏ မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

► **လယ်ယာမြေအငြင်းပွားမှုများ**

ကော့ကရိတ်မြို့တွင် မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ကို ဆန္ဒပြ

မူလမြေယာမှုခင်း ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း မရှိသည့် အပြင် တရားစွဲဆိုခြင်းခံနေရသည့်အတွက် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နေ့တွင် ဒေသခံလယ်သမား များ သည် ကရင်ပြည်နယ်၊ ကော့ကရိတ်မြို့၌ စီတန်း လှည့်လည် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည်။ မြို့နယ် လယ်ယာ မြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့သည် မူလပိုင်ရှင်၏ လယ်ယာမြေများနှင့် ပတ်သက်ပြီး မူလမြေယာမှုခင်း ဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက် ပေးခြင်းမရှိဘဲ တစ်ဖက်သတ်ဆုံးဖြတ်ကာ တရားစွဲဆိုခဲ့ သည့်အတွက် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ရခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဒေသခံ လယ်သမားများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်၊ ဒေါ်ဖျာကျေးရွာရှိ လယ်မြေဧရိယာ ၁၅ ဧကကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၌ လယ်မြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပုံစံ ၇ ထုတ်ပေးရာ၌ မူလလယ်မြေဧရိယာ အတိုင်းရရှိခြင်းမရှိဘဲ မြို့နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့မှ တစ်ဖက်လုပ်ပိုင်ခွင့် လျှောက်ထားသူကို လုပ်ပိုင်ခွင့်ပုံစံ ၇ ထုတ်ပေးခဲ့ပြီး မူလပိုင်ရှင်ကို တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။

ရန်ကုန်မြို့သစ်တည်ဆောက်ရန် သိမ်းယူထားသည့် လယ်မြေများအတွက် မြေ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြန်လည်ပေးအပ်

ရန်ကုန်မြို့သစ်တည်ဆောက်ရန် သိမ်းယူထားသည့် ကြည့်မြင်တိုင်တစ်ဖက်ကမ်းရှိ လယ်မြေများအတွက် မြေ

၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကို အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ တောင်သူ ၁၈၇ ဦး၏ သိမ်းဆည်း လယ်ယာမြေ ၁၅၁၄ ဧကအနက်မှ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကို လယ်မြေမှ မြို့မြေနေရာအဖြစ် ပြောင်းလဲ၍ ပြန်လည် ပေးအပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ပိတ်သိမ်းရန် တိုင်းမြေစစ်မှ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယခုကဲ့သို့ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သိမ်းဆည်းမြေများ ပြန်လည်ရရှိရန် ဘားအံဒေသခံများ တောင်းဆို

၁၉၈၀ ခုနှစ်ဝန်းကျင်၌ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့နယ်၊ ဘင်ဂျီကျေးရွာအနီးရှိ မြေဧက ၁၅၀ ကို နိုင်ငံပိုင်မြေအဖြစ် သိမ်းယူခဲ့ပြီး ထိုမြေများအားလုံးကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်၌ ပြန်လည်စွန့်လွှတ်ခဲ့သည်။ ပြန်လည် စွန့်လွှတ်ခဲ့သည့် မြေဧက ၁၅၀ ကို ပြည်နယ်အစိုးရမှ မူလပိုင်ရှင်များကို ပြန်လည်ပေးအပ်ခြင်းမရှိဘဲ ကုမ္ပဏီနှင့် အဖွဲ့အစည်းများကို အခကြေးငွေ ရယူပြီး ၁၀ နှစ် စာချုပ်ဖြင့် မြေပြန်လည် အငှားချထားသည်ဟု ဘင်ဂျီ ကျေးရွာမှ စောရွှေသန်းမြင့်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘားအံမြို့တွင် သိမ်းဆည်းလယ်ယာမြေများ ပြန်လည် ရရှိရေးအတွက် ထိုင်သပိတ် ဆန္ဒထုတ်ဖော်

ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံအကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ သိမ်းဆည်းခဲ့ သည့် လယ်ယာမြေများ ပြန်လည်လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိရေး အတွက် အောက်တိုဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် သိမ်းဆည်းခံ လယ်သမားများနှင့် ဝန်းရံသူ ၃၀ ဦးသည် ထိုင်သပိတ် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြ သည်။ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်း ၃၀ ခန့်က ဘားအံအကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ ဒေသခံလယ်သမား ၁၆ ဦး၏ လယ်မြေ ၆၈ ဧကကို သိမ်းဆည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး သိမ်းဆည်းခံလယ်သမားများမှ အစိုးရအဆက်ဆက် တင်ပြ တောင်းခံခဲ့သော်လည်း ပြန်လည်ရရှိခြင်း မရှိသေးသည့် အတွက် ယခုကဲ့သို့ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲကို ဦးဆောင်သူ ဦးစောမောင်ကြီးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

လယ်သမား ၅၀၀ ခန့် သီလဝါစီးပွားရေးဇုန်၌ ဆန္ဒထုတ်ဖော်

သီလဝါ အထူးစီးပွားရေးဇုန်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် မြေသိမ်းမှု နှင့်ပတ်သက်ပြီး ရန်ကုန်တိုင်း မြေစစ်ကော်မတီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် ဒေသခံများအပေါ် နစ်နာစေသည့် အတွက် ထိုဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပယ်ဖျက်ပေးရန် အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် လယ်သမား ၅၀၀ ဝန်းကျင်ခန့်သည် ကျောက်တန်းမြို့ပေါ်တွင် လမ်းလျှောက် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည်။ သိမ်းဆည်းခံမြေများအမှုကို

ဥပဒေပြုရေးနှင့် မူဝါဒဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုများ

တတိယနှစ် ဥပဒေကျောင်းသား အားလုံးကို
လူ့အခွင့်အရေး ဘာသာရပ်အား စတင် သင်ကြားပေး

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ တက္ကသိုလ်များမှ တတိယနှစ် ဥပဒေကျောင်းသားအားလုံးကို လူ့အခွင့်အရေး ဘာသာရပ် အား မသင်မနေဘာသာရပ် အဖြစ် စတင် သင်ကြားပေး နေပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ ဒိန်းမတ် အစိုးရနှင့် မြန်မာ အစိုးရကြား လက်မှတ်ရေးထိုး ထားမှုအရ (Country program Agreement 2016-2020) တက္ကသိုလ်များ ၌ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ပညာသင်ကြားရေးကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်ဟူသော အချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း ခရိုင်တက္ကသိုလ် ဥပဒေပညာဌာနမှ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး ဒေါက်တာသီသီလွင်မှ ပြောကြားခဲ့ သည်။ ထိုအစီအစဉ်အရ ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည့် ရန်ကုန် အရှေ့ပိုင်းခရိုင် တက္ကသိုလ်၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ဒိန်းမတ်သံရုံးတို့ အကြား ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၌ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေး ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်လွှာကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး အဓိက လုပ်ငန်းစဉ် လေးခုကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

အရေးပါသည့် ဆက်စပ်သတင်းများဖတ်ရန် Links များ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ

- ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ

ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်မှ တောင်သူ သုံးဦးကို ဖမ်းဆီး
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

မြေပုံမြို့နယ်တွင် အရပ်သားနှစ်ဦးကို တပ်မတော်မှ စစ်ဆေးရန်ခေါ်ယူ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ BNI](#)

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တွင် မြေစာရင်းဝန်ထမ်းတစ်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံရ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်၊ BNI](#)

ဗုံးပေါက်ကွဲမှုသံသယဖြင့် မောင်တောတွင် ကိုရင်ဝတ်နေသူတစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ရေဘုတ်ကျေးရွာမှ ရွာသား ၁၃ ဦးကို ဖမ်းဆီး
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

ရသေ့တောင်မြို့နယ်မှ ရွာသား ၁၉ ဦးကို တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးဟု ဒေသခံများပြောကြား
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

ရွှေနဒီ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်ကို ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးပြီး နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဆီ လွှဲပြောင်း
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ BNI](#)

• ထိန်းသိမ်းခံရခြင်းများ

အိုးထိန်းကျေးရွာဆရာတော်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ယဉ်မောင်းတို့အား ဖမ်းဆီးထားသည်မှာ ဆယ်ရက်ကျော်ပြီ ဖြစ်သော်လည်း အဆက်အသွယ်မရ၍ တွေ့ခွင့်ပေးရန် မိသားစုဝင်များတောင်းဆို

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ BNI](#)

• ပျောက်ဆုံးသွားခြင်းများ

ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် ရွာသား သုံးဦး ထပ်မံပျောက်ဆုံးနေ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ BNI](#)

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်မှ ရွာသား ခုနစ်ဦးပျောက်ဆုံး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၇ ရက်၊ မြန်မာတိုင်မီး](#)

မြေပုံမြို့နယ်မှ ညီအစ်ကိုနှစ်ဦး ပျောက်ဆုံး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၈ ရက်၊ BNI](#)

• တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

လက်ကိုင်စကားပြောစက် သုံးစွဲမှုဖြင့် သမ္မာကျမ်းစာသင်တန်းကျောင်း တာဝန်ခံတစ်ဦးကို အမှုဖွင့်ထား

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

ဒေါ်နော်အုန်းလှကို ဝန်းရံသူ သုံးဦး အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်၊ မြန်မာ့နေ့စဉ်/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၇ ရက်၊ BNI](#)

လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မှ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲ ဦးဆောင်သူ နှစ်ဦးကို တရားစွဲဆို

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

လူမှုကွန်ရက်တွင်မဟုတ်မမှန် ပြောဆိုရေးသားသည်ဟု စွပ်စွဲကာ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မှ အမှုဖွင့်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၇ ရက်၊ The Voice/မြန်မာ](#)

ကလေးစစ်သားဟောင်း ကိုအောင်ကိုထွေး၏ အစ်မဖြစ်သူအပါအဝင် သုံးဦးကို စွဲချက်တင်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

AA စစ်ဦးစီးချုပ်၏ ညီမနှင့် ယောက်ဖတော်စပ်သူတို့ကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၉ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ DMG](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်၊ အီလဲဗင်း](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI](#)

ရွှေတောင်မြို့နယ်တွင် အမှတ် ၅၀၉ အမြောက်တပ်မှ တောင်သူများကို အမှုဖွင့်
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

• တရားရင်ဆိုင်ခြင်းများ

AA နှင့်ဆက်နွယ်မှုသံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသည့် ဘုန်းကြီးနှစ်ပါးကို စွဲချက်မတင်မီ ပြန်လွှတ်ပေးသော်လည်း တစ်ပါးကို ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေဖြင့် ရမန်ယူ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်၊ နိရဏ္ဍရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၇ ရက်၊ BNI](#)

စာရေးဆရာမာန်(တောင်လုံးပြန်)ကို မြိတ်မြို့နယ်တရားရုံးတွင် စစ်ဆေး
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ မဇ္ဈိမ/မြန်မာ](#)

ကျောက်တန်းရွာသားများအမှု စစ်ဆေးနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ကြန့်ကြာနေ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

• ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ဗိုလ်ကြီးဟောင်း ဦးနေမျိုးဇင်ကို ထောင် နှစ်နှစ် ချမှတ်
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ မြန်မာ့နေ့စွဲ/မြန်မာ](#)

ဒေါ်နော်အုန်းလှနှင့် ကရင်လူငယ်နှစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက် ချမှတ်၊ ချုပ်ရက်ဖြင့် ပြန်လည်လွတ်မြောက်
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ ရော့ဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ ရော့ဝတီ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ Frontier](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ မြန်မာ့နေ့စွဲ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၈ ရက်၊ မဇ္ဈိမ/မြန်မာ](#)

လက်ပံတောင်းတောင်ဒေသခံ ခုနှစ်ဦးကို ငွေဒဏ်များချမှတ်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်၊ ဒီဗီဘီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

ဒေါင်းတို့မျိုးဆက် သံချပ်အဖွဲ့ဝင် ငါးဦးကို အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်ချမှတ်
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ မဇ္ဈိမ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ Myanmar Now](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ BNI](#)

• ထောင်တွင်းအခြေအနေများ

သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူများ ဆေးဝါးနှင့် အစားအသောက်များ လိုအပ်
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

အကျဉ်းထောင်နှင့် ရဲဘက်စခန်းများတွင် အကျဉ်းသားဦးရေကို ဝင်ဆံ့နိုင်သည်ထက် ပိုမိုလက်ခံနေရသည့်အတွက်
ကူးစက်ရောဂါများ တစ်ဦးမှတစ်ဦးသို့ ကူးစက်နိုင်ခြေများနေ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူ သွေးအန်ခြင်းကြောင့် ဆေးရုံသို့ လာရောက်ပြသ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်၊ နီရန္တရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက်၊ BNI](#)

• ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ

မြေယာအငြင်းပွားမှုကြောင့် ထောင်ကျနေသော ကျောင်းဆရာမ တစ်ဦး အယူခံနိုင်၍ လွတ်မြောက်
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ နီရန္တရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်၊ BNI](#)

AA ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ခိုင်သုခ၏ ယောက်ဖအပါအဝင် သုံးဦးကို တရားရှင်လွတ်ပေး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ နီရန္တရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်၊ BNI](#)

နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

ကျောက်တော် ဘုန်းကြီးကျောင်း လက်နက်ကြီးထိ၊ ငါးဦး ဒဏ်ရာရ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ BNI](#)

တပ်မတော်၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ကျောက်တော်ဆိုင်ကယ်သမား သေဆုံး
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ BNI](#)

မင်းပြားမြို့နယ်တွင် မိုင်းနှစ်လုံးပေါက်ကွဲခဲ့ပြီးနောက် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသော ရွာသား ကိုးဦး ပြန်လည်လွတ်မြောက်
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်၊ နိရဏ္ဍရာ/မြန်မာ](#)

စစ်ဘေးရှောင်စခန်းတွင် ခိုလှုံနေသော ကျောင်းသူတစ်ဦး ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်၊ BNI](#)

ပလက်ဝမြို့ပေါက်ကွဲမှုတွင် အရပ်သား တစ်ဦး ဒဏ်ရာရ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)

စစ်တွေ၌ အရပ်သား နှစ်ဦး ပစ်ခတ်ခံရ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၇ ရက်၊ BNI](#)

ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သော ပလက်ဝမြို့နယ်မှ ကိုယ်ဝန်ဆောင် အမျိုးသမီးနှင့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူတို့ ရွာသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၆ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ The Voice/မြန်မာ](#)

ဘူးသီးတောင်ပစ်ခတ်မှု အရပ်သားတစ်ဦး သေဆုံး
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ BNI](#)

ကျောက်မဲခရိုင်အတွင်းရှိ လက်ဖက်ခူးရွာသား နှစ်ဦး မိုင်းနင်းမိ၍ တစ်ဦးသေဆုံး
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ ဒီဗီဘီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ 7 Day Daily/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးခဲ့သည့် မြေပုံမြို့နယ်မှ ရွာသား သုံးဦး လွတ်မြောက်
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

မြေပုံမြို့နယ်တွင် အမျိုးသမီးတစ်ဦး မိုင်းထိမှန်မှုကြောင့် ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာရ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ BNI](#)

ရသေ့တောင်တိုက်ပွဲအတွင်း အသက် ၇၀ ကျော် အမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် မသန်စွမ်းတစ်ဦး သေဆုံး
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)
TNLA တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အရပ်သား ခုနစ်ဦးဒဏ်ရာရ
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်၊ အီလဲဗင်း](#)

ကျောက်မဲခရိုင်တွင် လက်ဖက်သွားခူးသည့် လင်မယား နှစ်ဦး ထပ်မံ မိုင်းနင်းမိ၊ အမျိုးသမီး သေဆုံး
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက်၊ ရှမ်းလူ့အခွင့်အရေးမဏ္ဍိုင်/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ BNI](#)

ရန်ကုန်-စစ်တွေ ခရီးသည်တင်ကားကို AA ထိန်းချုပ်၊ လူ ၃၁ ဦးကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်၊ အရပ်သား ၁၂ ဦးကို နောက်ပိုင်းတွင် ပြန်လွှတ်ပေး
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၂ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၃ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၃ ရက်၊ နိရဏ္ဍရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၄ ရက်၊ အီလဲဗင်း](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမိ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ အီလဲဗင်း](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ နိရဏ္ဍရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမိ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ BNI](#)

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ လမ်းပြအဖြစ် ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သော ရွာသား ၁၀ ဦး ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၃ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ BNI](#)

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် မြေမြှုပ်ခိုင်းပေါက်ကွဲ၍ သံဃာ သုံးပါး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၄ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၄ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမိ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

လက်နက်ကြီးကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် ဒေသခံ ငါးဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၄ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ BNI](#)

ကျောက်တော် ပစ်ခတ်မှု ရွာသားတစ်ဦးသေဆုံး၊ ကျောင်းသားတစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၈ ရက်၊ BNI](#)

လားရှိုးမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး တစ်ဦး ပစ်ခတ်ခြင်းခံရ၍ သေဆုံး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆လရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

ပေါက်တောပြင်ကျေးရွာကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဝင်ရောက်၍ ခြိမ်းခြောက်ပြောဆို

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ DMG](#)

ရေဖြူတွင် မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ အရပ်သား တစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

ကျောက်တော်မြို့နယ်တွင် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တစ်ဦးသေ၊ နှစ်ဦးဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ နိရဏ္ဍရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ DMG](#)

လားရှိုး ခေးနင်းဆရာတော် လုပ်ကြံခံရ၍ ပျံလွန်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

ရသေ့တောင်တွင် လက်နက်ကြီးကျရောက်ပေါက်ကွဲ၍ အမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် ကလေးတစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

ဘူးသီးတောင်တွင် လက်နက်ကြီး ကျရောက်ပေါက်ကွဲ၍ အမျိုးသမီး တစ်ဦး ဒဏ်ရာ ပြင်းထန်စွာ ရရှိ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ DMG](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ BNI](#)

မင်းပြားမြို့နယ်တွင် လက်နက်ကြီးထိမှန်မှုကြောင့် လူနှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ BNI](#)

ကချင်လူငယ် နှစ်ဦး၏ အယူခံကို ကချင်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်မှ ပယ်ချ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

ပလက်ဝတွင် တပ်မှ ပေါ်တာဆွဲ၊ နေ့တွက်ခပေးပြီး စေခိုင်း

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ မဇ္ဈိမ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI](#)

တပ်မတော်မှ လမ်းပြအဖြစ် ခေါ်ဆောင်သွားသည့် မင်းပြားဒေသခံ လေးဆယ်ကျော် ပြန်လည်ရောက်ရှိ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ နိရဏ္ဍရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ DMG](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်၊ BNI](#)

AA ကို လူပို့သည့် သံသယဖြင့် တောင်ကုတ်မြို့နယ်မှ ANP ဥက္ကဋ္ဌတစ်ဦး ခေါ်ယူစစ်ဆေးခြင်းခံရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ နိရဏ္ဍရာ/မြန်မာ](#)

ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ အပေါက်ကျေးရွာအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီး ကျရောက်၍ မြေးအဖိုးနှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်၊ BNI](#)

ဘူးသီးတောင်တွင် အချုပ်ကားယာဉ်တန်းတိုက်ခိုက်ခံရ၍ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးကျဆုံးပြီး ငါးဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ ဒီပိုဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ မဇ္ဈိမ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI](#)

ပန်ကူစစ်ရှောင်စခန်းတွင် နေထိုင်သည့် အမျိုးသား တစ်ဦး မိုင်းနင်းမိ၍ ဒဏ်ရာ ပြင်းထန်စွာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

တပ်မတော်မှ မြောက်လှန်၍ ပစ်ခတ်ခြင်းကြောင့် ပဉ္စမတန်းကျောင်းသား တစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ DMG](#)

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်တွင် ဒေသခံနှစ်ဦး လက်နက်ကြီးကျည်စထိမှန်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI](#)

AA မှ ဖမ်းဆီးခဲ့သည့် ၅၈ ဦးအနက် အရပ်သား ၁၃ ဦးပါဝင်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ အီလဲဗင်း](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ Frontier Myanmar](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ ဒီပိုဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ ဒီပိုဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)

ရေဘုတ်ကျေးရွာမှ ထွက်ပြေးလာသည့် ရွာသား နှစ်ဦး ကျည်ဆံထိမှန် ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်၊ DMG](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

ဘူးသီးတောင်တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ပစ်ခတ်၍ အမျိုးသမီး နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

ကျောက်မဲမြို့နယ်တွင် RCSS မှ တပ်သားသစ် စုဆောင်း

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)

မြောက်ဦးတွင် မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ အရပ်သား တစ်ဦး သေဆုံး၊ တစ်ဦး ပြင်းထန်စွာ ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ BNI](#)

ရသေ့တောင်တွင် တိုက်ပွဲကြောင့် ကျောင်းသူတစ်ဦး ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ DMG](#)

ကွတ်ခိုင်တွင် တပ်မတော်သားများမှ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် တစ်ပါးကို ရိုက်နှက်စစ်ဆေး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

ကျောက်တန်းကျေးရွာတွင် ထိန်းသိမ်းစစ်ဆေးခြင်းခံထားရစဉ် ရွာသား သုံးဦး ထွက်ပြေး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ](#)

ရက္ခိဋ္ဌတပ်မတော်(AA)မှ စစ်မှုထမ်းဟောင်း တစ်ဦးနှင့် အရပ်သား တစ်ဦးနှင့် ပညာရေးအထွေထွေဝန်ထမ်း တစ်ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)

• လယ်ယာမြေအငြင်းပွားမှုများ

ကော့ကရိတ်မြို့တွင် မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ကို ဆန္ဒပြ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

ရန်ကုန်မြို့သစ်တည်ဆောက်ရန် သိမ်းယူထားသည့် လယ်မြေများအတွက် မြေ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြန်လည်ပေးအပ်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်၊ မဇ္ဈိ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

သိမ်းဆည်းမြေများ ပြန်လည်ရရှိရန် ဘားအံဒေသခံများ တောင်းဆို

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၄ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

ဘားအံမြို့တွင် သိမ်းဆည်းလယ်ယာမြေများ ပြန်လည်ရရှိရေးအတွက် ထိုင်သပိတ် ဆန္ဒထုတ်ဖော်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်၊ ဒီဗွီဘီမြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

လယ်သမား ၅၀၀ ခန့် သီလဝါစီးပွားရေးဇုန်၌ ဆန္ဒထုတ်ဖော်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

ဥပဒေပြုရေးနှင့် မူဝါဒရေးရာဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုများ

တတိယနှစ် ဥပဒေကျောင်းသား အားလုံးကို လူ့အခွင့်အရေး ဘာသာရပ်အား စတင် သင်ကြားပေး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်၊ The Voice/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၇ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

ဆက်သွယ်မေးမြန်းရန်

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း

ဘိုကြည် တွဲဘက်အတွင်းရေးမှူး +၉၅(၀) ၉၄၂ ၅၀၃ ၈၈၄၀

အောင်မျိုးကျော် ရန်ကုန်ရုံးတာဝန်ခံ +၉၅(၀) ၉၄၂ ၈၈၁ ၇၃၄၈

